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TEKNIK- OG PLANUDVALGET 2014-2017

1. Bemærkninger til dagsordenen

Sagsnr.: 14/1087

Punkttype Beslutning.
 

Tema -
 

Bilag Nej

_________________________________________________________
Beslutning Teknik- 
og Planudvalget 
2014-2017 den 11-
11-2014

Ingen.
 

Fraværende Ingen 
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TEKNIK- OG PLANUDVALGET 2014-2017

2. Meddelelser

Sagsnr.: 14/1087

Punkttype Orientering.
 

Tema 1 Afgørelse i Natur- og Miljøklagenævnet vedr. Sjælsø Skydebane
Forsvaret søgte i 2012 om at etablere at et anlæg til at nedbringe støjen 
fra Sjælsø Skydebane. Udvalget godkendte Forvaltningens udkast til 
landzonetilladelse 3. juni 2014, og Allerød Kommune meddelte 10. 
juni 2014 landzonetilladelse til udvidelse af eksisterende støjvolde og 
etablering af støjskærme på skydebanen Tilladelsen blev påklaget af 
beboere i området, men Natur- og Miljøklagenævn har den 7. oktober 
2014 stadfæstet kommunes afgørelse.
 
Natur- og Miljøklagenævnets afgørelse er vedlagt som bilag. 
 

Bilag NMKN afgørelse.pdf

_________________________________________________________
Beslutning Teknik- 
og Planudvalget 
2014-2017 den 11-
11-2014

Udvalget tog meddelelsen til efterretning. 
 

Fraværende Ingen 
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TEKNIK- OG PLANUDVALGET 2014-2017

3. Besøg på Bregnebjerggård Fyldplads

Sagsnr.: 14/15256

Punkttype Orientering.
 

Tema Udvalget har ønsket, at besøge Bregnebjerggård Fyldplads, 
Slangerupvej 31 i Lynge. 
 
Besøget er efter aftale med virksomhedens ejer Kurt Sørensen planlagt 
til kl.7.30.
 

Sagsbeskrivelse Udvalget vil under besøget få en orientering om virksomheden, og 
herunder en rundvisning.
 

Administrationens 
forslag

Forvaltningen foreslår, at orienteringen tages til efterretning.
 
 

Bilag Nej

_________________________________________________________
Beslutning Teknik- 
og Planudvalget 
2014-2017 den 11-
11-2014

Udvalget tog orienteringen til efterretning. 
 

Fraværende Ingen 
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TEKNIK- OG PLANUDVALGET 2014-2017

4. Trafikal analyse i Lillerød Bymidte

Sagsnr.: 14/6125

Punkttype Orientering.
 

Tema Den 6. maj 2014 besluttede Teknik- og Planudvalget at gennemføre en 
analyse af trafikforholdene i Lillerød Bymidte, som grundlag for 
prioritering af de forskellige projekter i bymidten.
 
Afdelingschef Christina Mose fra Rambøll vil på mødet gennemgå 
trafikanalysen (bilag) og er indbudt til kl. 9.
 

Sagsbeskrivelse Baggrunden for at gennemføre en trafikanalyse i bymidten var et 
ønske om at få et bedre grundlag for beslutninger om eksempelvis 
anlæg af ny vej mellem Amtsvej og Fritz Hansens Vej, ombygning af 
kryds, anlæg af cykelstier, forandring af parkeringsforhold og 
foranstaltninger i forbindelse med Byens Plads.
 
Trafikanalysens første afsnit handler om visioner for Lillerød Bymidte, 
herunder bl.a. en kort beskrivelse af kommuneplanen, gældende 
lokalplaner, overvejelserne om supercykelstier gennem bymidten og 
tanker om de enkelte vejstrækninger.
 
Andet afsnit er en kortlægning af de trafikale forhold herunder bil- og 
cykeltællinger, trafikuheld, parkeringstællinger mv.
 
De trafikale hovedudfordringer er den tætte biltrafik i de mest 
belastede timer. Den skaber betydelige barrierer for de bløde 
trafikanter, hvor særligt krydset Frederiksborgvej/ Fritz Hansens Vej 
viser lidt kaotiske forhold.
 
I krydset Kollerødvej/Frederiksborgvej kan der i en lille del af tiden 
være omkring 10 holdende køretøjer frem mod krydset, som dog 
afvikles i efterfølgende omløb.
 
Overfladeparkeringen ved gågaden er ofte fuldt belagt. Det betyder, at 
trafikken nogle gange må søge væk igen, og da der ofte er 
overskudskapacitet på parkeringspladsen ved Mungo Park, søger 
trafikken derhen uden at køre ud på det oveordnede vejnet. Der er som 
udgangspunkt kun et parkeringsproblem, hvis parkeringspladserne ved 
Mungo Park er fyldt op.
 
For de bløde trafikanter er hovedproblemet, at der mangler cykelstier 
samt konflikterne med højresvingende biler i krydset 



Teknik- og Planudvalget 2014-2017 tirsdag den 11. november 2014 5

Kollerødvej/Frederiksborgvej.
 
Trafikanalysen indeholder afslutningsvis forslag til en række tiltag, 
som kan forbedre de nævnte hovedudfordringer:

 Forbedring af signalreguleringen i krydset 
Kollerødvej/Frederiksborgvej med henblik 
på at tilgodese cyklisterne

 Sikring af de bløde trafikanter i krydset 
Frederiksborgvej/Fritz Hansens Vej

 Genmarkering af afmærkning ved 
rundkørslen Frederiksborgvej/Amtsvej

 Anlæg af supercykelstier.

Herudover er vurderingen i analysen, at som det ser ud i dag, kan det 
ikke anbefales at vende ensretningen gennem parkeringskælderen 
under Allerød Torv, bl.a. fordi det vil medføre større konsekvenser for 
pladsen ved tankstationen, og fordi nedkørselsforholdene fra Fritz 
Hansens Vej vil blive vanskelige.
 
Samtidig er vurderingen, at der ikke er behov for en ny vejforbindelse 
mellem Amtsvej og Fritz Hansens Vej medmindre at en anden 
forbindelse lukkes.
 
Trafikanalysen vil blive anvendt som grundlag for prioritering af 
projekter i Lillerød Bymidte.
 

Administrationens 
forslag

Forvaltningen foreslår, at orienteringen tages til efterretning.
 
 

Bilag Trafikal analyse i Allerød bymidte.pdf

_________________________________________________________
Beslutning Teknik- 
og Planudvalget 
2014-2017 den 11-
11-2014

Udvalget tog orienteringen til efterretning. 
 

Fraværende Ingen 
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TEKNIK- OG PLANUDVALGET 2014-2017

5. Skitseprojekt for stier på Hillerødvej i Lynge

Sagsnr.: 13/9491

Punkttype Beslutning.
 

Tema Byrådet vedtog den 26. juni 2014 at frigive en anlægsbevilling til 
udarbejdelse af skitseprojekt til forskønnelse af Hillerødvej, herunder 
etablering af cykelsti, bud på visuel forskønnelse, bedre ind- og 
udkørselsforhold ved Lynge Bytorv, vurdering af kapaciteten i krydset 
Langkæret/Hillerødvej set i lyset af den planlagte boligudbygning. 
 
På baggrund heraf har Forvaltningen fået udarbejdet et skitseforslag 
(bilag 1-4).
 
Udvalget anmodes om at godkende det udarbejdede skitseforslag, for 
så vidt angår cykelstier langs Hillerødvej, med henblik på frigivelse af 
anlægsmidler for 2014 til projektering og opstart. 
 
Udvalget anmodes desuden om at beslutte, at der tages udgangspunkt i 
de nuværende indkørselsforhold til Lynge Bytorv, idet en eventuel 
senere ombygning af bytorvet vil skulle bearbejdes yderligere. 
 
Peter Hvid fra ViaTrafik vil på mødet fremlægge skiteseforslaget og er 
inviteret til kl. 10.
 

Sagsbeskrivelse Hillerødvej er den primære nord/sydgående fordelingsvej til/fra og i 
Lynge med en årsdøgntrafik på ca. 6.400. Hillerødvej fungerer 
samtidig som Lynges ”handelsgade” og indgår som en del af 
skolevejsnettet. Vejens udformning er velegnet til at varetage en 
funktion som trafikvej og fordelingsvej for bilister, men vurderes 
utilstrækkelig for en vej, der indgår som en del af skolevejsnettet. Der 
er ingen cykelstier langs Hillerødvej, og vejarealet er for smalt til både 
bilister og cyklister. Dette medfører stor utryghed for cyklisterne, som 
i stedet finder andre veje eller færdes på fortovet.
 
ViaTrafik har udarbejdet skitseforslag til cykelstier langs Hillerødvej. 
 
Herudover omfatter skitseforslaget forskønnende tiltag langs 
Hillerødvej, forslag til alternative tilkørselsforhold til Lynge Bytorv 
samt vurdering af trafikafviklingen på udvalgte steder (bilag 1-4).
 
Stier og byforskønnelse langs Hillerødvej 
Det anbefales, at der anlægges cykelstier på hele strækningen fra 
Slangerupvej til Femvejskrydset. Der foreslås en løsning med delte 
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stier, hvilket vil sige fortov og cykelsti i samme niveau, men med 
adskilt belægning. Delte stier opfylder behovet for bedre forhold for 
cyklister og sikrer samtidig, at forslaget kan udføres med minimal 
arealerhvervelse.
 
På den sydligste delstrækning ned mod Slangerupvej er 
pladsforholdene gode, og det foreslås at separere cykelstien fra vejen 
og etablere en ”grøn” ankomst til byen i form af en allé af blomstrende 
træer mellem vejbane og sti. Af øvrige byforskønnende tiltag langs 
Hillerødvej foreslås spredte solitærtræer langs vejen, hvor 
pladsforholdene gør det muligt. 
 
Samlet anlægsoverslag udgør 9,6 mio.kr.
 
Øvrige forslag til eventuel senere overvejelse, herunder ombygning af 
Lynge Bytorv
Ved Lynge Bytorv, på arealerne vest for Hillerødvej, kan der være 
mulighed for at skaber en pladsdannelse, der kan bindes sammen med 
Lynge Bytorv på tværs af Hillerødvej.
 
Der er udarbejdet skitser til omlægning af bytorvet med det formål at 
skabe plads til ophold, give byforskønnelse, effektivisere parkeringen 
og gøre den mere robust, samt at fjerne varetrafikken. Forslaget vil 
kræve dialog med de berørte parter og ligeledes en ændret indkørsel til 
Lynge Bytorv. Byforskønnelsen omkring Lynge Bytorv kan evt. 
overvejes udvidet til også at inkludere Lyngehus og biblioteket.
 
Ved Femvejskrydset kan forhold for cyklister, der kommer ad 
Hillerødvej fra syd og skal ind på Femstykket, eventuelt forbedres ved 
en dobbeltretning af cykelstien fra krydset til Femstykket. 
 
Endelig vil afviklingsproblemer i krydset ved Slangerupvej i 
spidstimerne eventuelt kunne afhjælpes ved at justere signalanlægget.
 
Forvaltningen foreslår følgende: 
 
Forslag 1:
 
A. Det fremlagte skitseforslag godkendes, for så vidt angår cykelstier 
langs Hillerødvej, med henblik på igangsætning af projektering. Der 
tages udgangspunkt i de nuværende indkørselsforhold til Lynge 
Bytorv, idet en eventuel senere ombygning af bytorvet vil skulle 
bearbejdes yderligere. 
 
B. Det indstilles til Økonomiudvalget og byrådet, at der frigives 
anlægsmidler på 1,7 mio. kr. til projektering og opstart af cykelstierne, 
finansieret af det afsatte beløb på investeringsoversigten for 2014. 
 
C. Skitseforslaget vedrørende cykelstierne fremlægges på et 
borgermøde i Lynge i foråret 2015.
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Administrationens 
forslag

Forvaltningen anbefaler forslag 1 A, B og C. 
 
 

Afledte 
konsekvenser

-
 
 

Økonomi og 
finansiering

På investeringsoversigten for 2014 er der afsat 1,8 mio. kr. til revision 
af Handlingsplanen for Trafik og Miljø – inkl. Hillerødvej. Heraf er 
0,1 mio. kr. frigivet til skitseforslag. 
 
Byrådet har på investeringsoversigt 2015-2018 afsat 4 mio. kr. i årene 
2016, 2017 og 2018 til revision af Handlingsplanen for Trafik og Miljø 
– inkl. Hillerødvej.
 

Dialog/høring Det foreslås, at skitseprojektet fremlægges på et borgermøde i Lynge, 
og at der indledes en dialog med de berørte parter. 
 
 

Bilag Bilag 1 Notat om stier og byforskønnelse langs Hillerødvej i Lynge 
Bilag 2 Skitseforslag Hillerødvej syd - kort 1:500
Bilag 3 Skitseforslag Hillerødvej nord - kort 1:500
Bilag 4 Landskabsarkitektonisk beskrivelse, Skitseforslag Hillerødvej

_________________________________________________________
Beslutning Teknik- 
og Planudvalget 
2014-2017 den 11-
11-2014

Udvalget godkendte Forvaltningens forslag 1 A og C, og indstiller 
forslag 1 B godkendt i Økonomiudvalget og byrådet.
 

Fraværende Ingen 
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TEKNIK- OG PLANUDVALGET 2014-2017

6. Kollerødvej, udskiftning af belægningsstenene ved Kratbjergvej

Sagsnr.: 14/8140

Punkttype Beslutning.
 

Tema På Kollerødvej er ca. 60 m af kørebanen anlagt med belægningssten 
(fliser) i den østlige ende ved Kratbjergvej. Belægningsstenene 
markerer krydset ved Kratbjergvej og sidevejen til bl.a. Lillerød 
Børnehus.
 
Belægningsstenene ligger så ujævnt, at de bør udskiftes eller 
omlægges, da de skaber trafikale gener i form af mindsket 
kørekomfort og støj.
 
Udvalget bedes tage stilling til, om belægningsstenene skal omlægges 
eller udskiftes til asfalt.
 

Sagsbeskrivelse Forvaltningen har gennem længere tid lavet nødreparationer på 
belægningsfladen. 
 
Belægningen er sporkørt, har lunker og er generelt udtjent. 
Reparationerne er svære at udføre, og er ikke langtidsholdbare.
 
Forvaltningen får jævnligt henvendelser fra borgere om gener ved 
ujævnhederne på belægningsstenene - bl.a. at disse er trafikfarlige.
 
Fladen med belægningssten blev etableret i forbindelse med anlæg af 
cykelstier langs Kollerødvej omkring 1990. Fladen er ca. 60x40 m2 
stor, og består af samme type fliser (modulssten), som er brugt til 
fortov og cykelsti. Fladen markerer krydset ved Kratbjergvej og 
sidevejen til bl.a. Lillerød Børnehus, og danner en ”forvarsling” af 
bymidten.
 
Belægningsfladen virker som en fartdæmpende foranstaltning og 
forbinder krydsets nord- og sydside med hinanden. Der har tidligere 
været tre børneinstitutioner på sidevejen, mens der nu er to. 
Børneinstitutionerne krydser Kollerødvej på fladen, når de skal i 
skoven ad Kratbjergvej.
 
I Trafik og Miljøhandlingsplanen er Kollerødvej udpeget til at blive 
trafiksaneret, og belægningsfladen ved Kratbjergvej vil her indgå i 
projektet. Teknik- og Planudvalget besluttede på mødet den 6. maj 
2014, at opprioritere trafiksaneringen af Kollerødvej fra gruppe B til 
gruppe A i Trafik og Miljøhandlingsplanen.
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Forvaltningens vurdering
Belægningsfladen vurderes ikke at være trafikfarlig, men den bør 
omlægges hurtigst muligt. Kørekomforten er dårlig, belægningen 
støjer, og den er dyr at vedligeholde. Det anbefales, at udskifte 
belægningsstenene med asfalt, da det vil udbedre førnævnte forhold. 
Asfaltbelægningen er støjsvag i forhold til fliserne, og vil fremtidigt 
give billigere vedligeholdelse.
 
Priserne i nedenstående forslag 1 og 2 er overslagspriser. Ved begge 
forslag tjekkes vejens bæreevne inden der udlægges ny asfalt, eller 
inden belægningsstenene omlægges. Kantsten mv. udskiftes/omsættes 
i nødvendigt omfang. Fortov, steler, plantehuller mv. forventes ikke 
berørt af projektet.
 
Forslag 1:
Belægningsstenene udskiftes med asfalt i 2015.
 
Asfaltfladen markeres, så den i vidt muligt omfang fremstår som en 
fartdæmpende flade.
 
Udskiftningen forventes at koste ca. 325.000 kr. som finansieres af 
belægningspuljen i 2015.
 
Forslag 2:
Belægningsstenene omlægges i 2015.
 
Belægningsstenene regnes gensat i beton.
 
Omlægningen forventes at koste ca. 375.000 kr. som finansieres af 
belægningspuljen i 2015.
 

Administrationens 
forslag

Forvaltningen anbefaler, at udvalget vedtager forslag 1.
 
 

Økonomi og 
finansiering

Forslag 1 og 2 finansieres af belægningspuljen (drift), som samlet er 
på ca. 9 mio. kr. i 2015.
 
 

Bilag Kollerødvej_foto belægningssten.pdf

_________________________________________________________
Beslutning Teknik- 
og Planudvalget 
2014-2017 den 11-
11-2014

Udvalget godkendte Forvaltningens forslag 1.
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Fraværende Ingen 
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TEKNIK- OG PLANUDVALGET 2014-2017

7. Lastbilparkering

Sagsnr.: 14/14517

Punkttype Beslutning. 
 

Tema Lastbiler må ifølge kommunens parkeringsbekendtgørelse kun parkere 
på særligt afmærkede områder. Kommunen har i dag ikke afmærkede 
områder til lastbilparkering, hvilket medfører ulovligt parkerede 
lastbiler.
 
Udvalget anmodes om at tage stilling til Forvaltningens forslag om 
udpegede steder til lastbilparkering.
 

Sagsbeskrivelse Der har igennem mange år manglet steder i kommunen, hvor lastbiler 
kan parkere lovligt. Lastbilerne parkerer derfor rundt omkring i 
kommunen, hvor det ikke er tilladt eller hensigtsmæssigt.
 
Reglerne for parkering med lastbiler i Allerød Kommune er ifølge 
kommunens parkeringsbekendtgørelse følgende:
 
På parkeringsplads: Lastbiler må parkere, hvor det er tilladt med 
særlig afmærkning.
 
Uden for parkeringspladser: Om dagen må lastbiler parkere ifølge 
færdselslovens regler, hvilket bl.a. vil sige, at de ikke holder til gene 
for færdslen. I tidsrummet 19 – 07 må lastbiler ikke parkere, med 
mindre det er tilladt ved afmærkning.
 
Kommunen har imidlertid ingen steder, hvor det er angivet, at det er 
tilladt at parkere med lastbiler.
 
Behovet for lastbilparkering skyldes dels, at chauffører skal overholde 
deres hviletidsbestemmelser og dels, at chauffører bosat i Allerød 
Kommune i nogle tilfælde har lastbil med hjem. De steder, som 
udpeges til lastbilparkering, bør ligge tæt på en større vej, så 
lastbilerne så vidt muligt ikke er til gene for boligområder eller bløde 
trafikanter.
 
Forvaltningen foreslår, at der henvises til lastbilparkering følgende 
steder (se bilag 1: kort over lastbilparkering):

 På Gydevang i parkeringsbane (placering 
A på kort).

 På Nymøllevej på rasteplads i vejens 
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sydlige side, ved Bregnerød Skovvej 
(placering B på kort).

 På Nymøllevej på rasteplads mellem 
Bregnerød Skovvej og Nymøllevej i vejens 
nordlige side (placering C på kort).

Placeringen på Gydevang er i et industriområde, hvor der i dag 
parkerer lastbiler på den angivne placering. Dette giver tilsyneladende 
ikke anledning til problemer. Hvis der, på længere sigt, skal anlægges 
cykelsti på denne strækning af Gydevang, må lastbilparkeringen 
flyttes. På de to rastepladser på Nymøllevej parkerer der også i dag 
lastbiler. Pladserne er så store, at det ikke vurderes at være til gene for 
andre brugere af pladserne. 
 
De udpegede steder til lastbilparkering er alle på vejareal, og der er 
således ikke omkostninger forbundet med udpegningen - ud over 
omkostning til skiltning.
 
Forvaltningen får ind i mellem henvendelser fra private, der har brug 
for en p-plads til en lastbil, som de anvender i deres arbejde. 
Forvaltningen har i de konkrete tilfælde undersøgt, om man kan pege 
på en plads på kommunens arealer, hvor en lastbil kan holde uden at 
være til gene. Aktuelt er der givet en midlertidig tilladelse til at 
parkere en lastbil ved Gladgården i Lynge.
 
Hvis der skulle etableres lastbilparkering tæt på alle byer i kommunen, 
til brug for private, vil det kræve større omkostninger til 
arealerhvervelse og anlæg. Private, som har behov for en plads til 
lastbilparkering, henvises derfor til at parkere på egen grund, lave 
private aftaler eller at anvende de udpegede pladser.
 
Placeringerne for lastbilparkering vil kunne findes på kommunens 
hjemmeside.
 

Administrationens 
forslag

Forvaltningen anbefaler, at de udpegede pladser til lastbilparkering 
vedtages.
 

Økonomi og 
finansiering

Udgift til skiltning ca. 10.000 kr. finansieres af driften.
 
 

Bilag Bilag 1: Lastbilparkering kort

_________________________________________________________
Beslutning Teknik- 
og Planudvalget 
2014-2017 den 11-
11-2014

Udvalget godkendte Forvaltningens forslag. 
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Fraværende Ingen 
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TEKNIK- OG PLANUDVALGET 2014-2017

8. Vejs Ende, vedligeholdelse omkring vejunderføringen ved Hillerødmotorvejen

Sagsnr.: 14/14504

Punkttype Orientering.
 

Tema Udvalget orienteres om vedligeholdelsesforpligtelsen på den private 
fællesvej Vejs Ende, specielt om pumpestationen ved Vejs Endes 
underføring af Hillerødmotorvejen.
 

Sagsbeskrivelse Vejs Ende er en privat fællesvej på landet, og det er de vejberettigede, 
som skal vedligeholde vejen. Vejs Ende er ført under 
Hillerødmotorvejen af en brokonstruktion opført af Vejdirektoratet. 
For at undgå vand på vejen under broen er der i forbindelse med 
opførelsen af broen midt i halvfjerdserne etableret en pumpebrønd.
 
Allerød Kommune er i henhold til privatvejsloven vejmyndighed på 
private fællesveje, og har som vejmyndighed ingen økonomiske 
forpligtelser på de private fællesveje. På Vejs Ende har kommunen, 
formentlig siden etableringen, betalt for strømmen til pumpen, og fører 
regelmæssige tilsyn med pumpebrønden i forbindelse med tilsyn af de 
øvrige brønde på vejområdet. I forbindelse med tilsyn af pumpen er 
det konstateret, at pumpebrønden bør renoveres for ca. 150.000 kr.
 
Forvaltningen har kontaktet Vejdirektoratet med henblik på en 
afklaring af vedligeholdelsesforpligtelsen omkring broen, for så vidt 
angår beplantning og specielt pumpebrønden. Dette er sket på 
foranledning af den dårlige pumpebrønd, og fordi Forvaltningen flere 
gange er blevet forespurgt om vedligeholdelse af Vejs Ende af 
grundejerne. Vejdirektoratet har meddelt, at de beskærer 
beplantningen ved broen, men at de ikke vedligeholder pumpebrønden.
 
Vejdirektoratet mener, at Allerød Kommune skal betale for pumpen, 
og har fremsendt et dokument fra 1976 (vedlagt som bilag), hvor der 
står, at Allerød Kommune har overtaget pumpestationen. Der 
foreligger ikke et dokument med kommunens underskrift, og 
Forvaltningen vurderer ud fra det foreliggende, at Allerød Kommune 
ikke er forpligtet til at renovere pumpestationen. Dokumentet kan have 
dannet grundlag for, at kommunen i dag betaler for strømmen til 
pumpen.
 
På ovenstående grundlag vil det være de vejberettigede på Vejs Ende, 
i.e. grundejerne, som skal betale for renoveringen af pumpebrønden. 
Hvis pumpebrønden går i stykker og de vejberettigede ikke kan blive 
enige om udgiftsfordelingen vil Allerød Kommune som vejmyndighed 
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skulle holde vejsyn på Vejs Ende. Her vil grundejerne højst 
sandsynligt blive pålagt at betale for den defekte pumpebrønd. 
Kommunens afgørelse vil i givet fald kunne påklages til 
vejdirektoratet.
 
 

Administrationens 
forslag

Forvaltningen foreslår, at udvalget tager orienteringen til efterretning.
 
 

Bilag Datablad fra Vejdirektoratet

_________________________________________________________
Beslutning Teknik- 
og Planudvalget 
2014-2017 den 11-
11-2014

Udvalget tog orienteringen til efterretning. 
 

Fraværende Ingen 
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TEKNIK- OG PLANUDVALGET 2014-2017

9. Udstykningssag vedr. ejendommen2cq Lillerød By beliggende Hegnetsvej 8

Sagsnr.: 13/12500

Punkttype Beslutning
 

Tema Natur- og Miljøklagenævnets har ophævet Allerød Kommunes 
afgørelse af 4. december 2013 om dispensation til udstykning på vilkår 
om, at byggeri højst må gives en højde på 5,5 m. 
 
Udvalget anmodes derfor om at træffe ny beslutning i sagen.
 

Sagsbeskrivelse Ovennævnte ejendom er omfattet af lokalplan nr. 224A for Horsemose 
Villaby. Planen indeholder for bl.a. pågældende ejendom en 
retningsgivende udstykningsplan. Ejerne søgte den 26. juli 2013 om 
principiel tilladelse til udstykning afvigende fra lokalplanen, og 
samtidig søgtes om dispensation fra skovbyggelinjen.
 
I forbindelse med ansøgningen blev der foretaget naboorientering. En 
nabo gjorde indsigelse mod dispensationen med henvisning til, at en 
ny bebyggelse ville give skygge og indblik.
 
Forvaltningen anbefalede afslag på ansøgningen med henvisning til, at 
udstykningen var i strid med lokalplanens retningsgivende 
udstykningsplan, og at naboen havde gjort indsigelse.
 
Udvalget foretog besigtigelse den 5. november 2013, og den 3. 
december 2013 besluttede udvalget at meddele dispensation fra 
lokalplanen retningsgivende udstykningsplan, idet udvalget stillede 
som betingelse for dispensationen, at der alene må bygges i èt plan og i 
en højde på maksimalt 5,5 meter.
 
Ansøger har påklaget Teknik- og Planudvalgets afgørelse til Natur- og 
Miljøklagenævnet.
 
Natur- og Miljøklagenævnet bemærker, at kommunens dispensation 
efter planloven vedrører udstykningen af ejendommen, og ændringen i 
forhold til lokalplanens retningsgivende udstykningsplan angår navnlig 
tilkørselsforholdene til ejendommen – og berører ikke placeringen af 
bygningen på ejendommen. Hverken udstykningsplanen eller 
lokalplanens bestemmelser angiver, hvor på grunden en bygning skal 
placeres. Placeringen er alene begrænset af skovbyggelinjen. 
Dispensationen vedrører således navnlig tilkørselsforholdene til den 
pågældende ejendom, og et vilkår om bygningens højde har ikke den 
fornødne sammenhæng hermed. 
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Kommunen har således ikke kunnet stille vilkår for dispensationen om 
en maksimal højde på 5,5 meter, idet lokalplanen åbner mulighed for 
bebyggelse med en højde på 8,5 meter. Natur- og Miljøklagenævnet 
ophæver og hjemviser på den baggrund Allerød Kommunens afgørelse 
af 4. december 2013.
 
Efter Forvaltningens vurdering vil det på baggrund af Natur- og 
Miljøklagenævnets afgørelse kræve udarbejdelse af ny lokalplan, 
såfremt bygningshøjden på 5,5 meter ønskes fastholdt. En eventuel ny 
lokalplan skal kunne begrundes planlægningsmæssigt. Forholdet til en 
enkel nabo er næppe tilstrækkeligt.
 
På den baggrund foreslår Forvaltningen:
 
Forslag 1:
Der meddeles dispensation til den ansøgte udstykning uden vilkår.
 
Forslag 2:
Det indstilles til Økonomiudvalget, at der igangsættes ny lokalplan 
med henblik på bl.a. en mere detailret regulering af bygningshøjderne 
indenfor den gældende lokalplans område.
 
 

Administrationens 
forslag

Forvaltningen anbefaler Forslag 1.
 
 

Bilag Nej

_________________________________________________________
Beslutning Teknik- 
og Planudvalget 
2014-2017 den 11-
11-2014

Udvalget godkendte Forvaltningens forslag 1.
 

Fraværende Ingen 
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TEKNIK- OG PLANUDVALGET 2014-2017

10. Vintervedligeholdelse 2014-2015

Sagsnr.: 14/15954

Punkttype Orientering.
 

Tema Park & Vej har, med baggrund i det besluttede serviceniveau, 
udarbejdet vedlagte vintervedligeholdelsesplan for vinteren 2014- 
2015 for Allerød Kommunes offentlige arealer. 
 
Teknik- og Planudvalget orienteres om planen. 
 

Sagsbeskrivelse Vintervedligeholdelsesplanen udarbejdes med baggrund i Lov om 
vintervedligeholdelse og renholdelse af veje samt Allerød Kommunes 
regulativ for vintervedligeholdelse (bilag 1).
 
Teknik- og Planudvalget besluttede på udvalgsmødet den 3. juni 2014, 
at praksis skulle ændres fra sæsonen 2014/2015, således at 
snerydningen på klasse 3 veje i værkssættes, når der ligger 5 cm sne i 
stedet for 8 cm som tidligere. Ændringen blev vurderet at være 
udgiftsneutral.
 
Serviceniveauet for de enkelte veje og stier angives ved klassificering 
af den enkelte vej/sti/strækning, idet veje og stier er opdelt i klasser 
med tilknyttede servicemål:
 
Veje

 Klasse 1: Saltes og ryddes hele døgnet
 Klasse 2: Ryddes hele døgnet
 Klasse 3: Rydning under særlige 

vejrforhold ved snedække på over 5 cm. 
Kun inden for normal arbejdstid og max. 
op til 10 gange pr. år. 

Stier

 Klasse 1: Saltes og ryddes hele døgnet
 Klasse 2: Saltes og ryddes ved store 

mængder sne, i normal arbejdstid.

Vejklasserne vedligeholdes i prioriteret rækkefølge (se 
vedligeholdelsesplanen, bilag 2 og 3). 
Offentlige p-pladser saltes og sneryddes, hvor der er tilgængeligt for 
snerydderen.
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Offentlige institutioner saltes og sneryddes på hovedfærdselsårer inden 
åbningstid
Offentlige kommunale ejendomme f.eks. pensionistboliger og 
flygtningeboliger, saltes og ryddes hele døgnet.
Arealer ved busstopskure og fodgængerovergange ryddes efter 
kapacitet, inden for normal arbejdstid.
Øvrige veje, stier og pladser - herunder boligområder - 
vintervedligeholdes ikke, udover det ovenfor beskrevne, jf. 
byrådsbeslutning 8. oktober 2008. 
Motorveje med op- og nedkørselsramper er statsveje, der 
vedligeholdes af Vejdirektoratet.
 
Beredskabsperioden er fra 1. november – 31. marts.
 
Park & Vej forestår vinterberedskabet. Ca. 2/3 af arbejdet udføres af 
fremmede entreprenører. 
 
I forhold til sidste år er der nedenstående mindre tilretninger:
 
Ændringer på veje:

 Enghaven ændres fra klasse 3 til klasse 2 
vej, da vejen fungerer som en del af 
skolestisystemet.

 Uggeløse Skovvej og Uggeløse Bygade 
(forlængelsen fra Mosegårdsvej), ændres 
til at sneryddes som klasse 3 vej, på linje 
med mindre boligveje. 

 Enghavevej saltes kun på det offentlige 
stykke af vejen og ikke længere til 
rensningsanlægget, som er privat ejet.

 Møllemosevej saltes og sneryddes som 
klasse 1 vej. Der er lavet aftale omkring 
dette, idet kommunen er grundejer langs 
den ene side af vejen.

 Oldvej på strækningen fra politiets 
hundeskole til Bymosen ændres fra klasse 
1 til klasse 2 vej, idet der ikke længere er 
gennemkørende trafik på vejen.

Ændringer på stier:

 Stier på privat fællesvej bag Lyngevej 
ryddes ikke mere med undtagelse af en 
enkelt forbindelsessti fra Lyngevej til 
resten af stisystemet. Der ryddes kun på 
private stier, som er en del af 
skolestisystemet.

 Offentlige stier på Hjortevænget sneryddes 
og saltes som klasse 1 stier, da stien 
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fungerer som en del af skolestisystemet.

 

Administrationens 
forslag

Forvaltning foreslår, at orienteringen tages til efterretning.
 
 

Økonomi og 
finansiering

I budget 2014 er afsat 7.526.074 kr. Restbudgettet til 
vinterberedskabet udgør på nuværende tidspunkt 5,09 mio. kr. Evt. 
over- eller underskud på vinterberedskabet overføres til næste års 
budget, idet budgettet over en årrække forventes at balancere. De 
sidste 5 år har omkostningerne til vintervedligeholdelsen svinget 
mellem 3,8 til 8,5 mio. kr. om året.
 

Dialog/høring Vintervedligeholdelsesplanen offentliggøres på kommunens 
hjemmeside, hvor kortene ligger både som pdf-fil og med et link til de 
digitale kort, hvor man kan zoome ind og finde sin egen vej. 
 

Bilag Bilag 1 Regulativ for vintervedligeholdelse 2013.pdf
Bilag 2 Vintervedligeholdelsesplan veje 2014-2015.pdf
Bilag 3 vintervedligeholdelsesplan stier 2014-2015.pdf

_________________________________________________________
Beslutning Teknik- 
og Planudvalget 
2014-2017 den 11-
11-2014

Udvalget tog orienteringen til efterretning.
 

Fraværende Ingen 
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TEKNIK- OG PLANUDVALGET 2014-2017

11. Vejbelysning i Allerød Kommune - perspektiver ved kommunalt ejerskab

Sagsnr.: 14/13416

Punkttype Beslutning.
 

Tema Teknik- og Planudvalget blev på mødet den 1. april 2014 orienteret 
om, at Forvaltningen indgår i et projektsamarbejde med 13 andre 
kommuner om kontraktforhandlinger mv. med DONG Energy 
(DONG) med henblik på at opnå en økonomisk besparelse på driften.
 
I projektsamarbejdet er det besluttet, at kommunerne skal tilmelde sig 
én ud af tre forskellige grupperinger i projektets videre forløb.
 
Udvalget bedes træffe beslutning om valg af gruppering.
 

Sagsbeskrivelse Formålet med projektsamarbejdet er at vurdere, hvor stor en besparelse 
kommunerne kan opnå ved at overtage ejerskabet til 
belysningsanlæggene og udbyde drift og vedligehold af anlæggene. 
Erfaringer fra andre kommuner har vist, at der kan opnås væsentlige 
besparelser på dette område.
 
Der samarbejdes om forhandlinger med DONG om værdisætningen af 
belysningsanlæggene og tilbagekøb af anlæggene. Der er tale om et 
teknisk samarbejde for at dele viden, minimere omkostningerne til 
ekstern juridisk hjælp, og hvor den enkelte kommune suverænt 
beslutter, hvad der skal ske i den pågældende kommune.
 
I projektsamarbejdet er det besluttet, at kommunerne skal have 
mulighed for at afklare deres situation i forskellige tempi. Derfor er 
kommunerne blevet bedt om at tilkendegive, hvilken af tre grupper, de 
ønsker at tilhøre; 

 Gruppe 1; hurtig forhandling med DONG/ 
opsigelse af kontrakt evt. voldgift 
(perspektiv; prisaftale start 2015/udbud 
2015) – opstart at udbud sideløbende

 Gruppe 2; afventer resultat af gruppe 1, 
forbereder tilbagekøb (perspektiv 
midt/ultimo 2015)

 Gruppe 3– ny allonge med aftalt købspris 
+ drifts/service pris (perspektiv: 
tilbagekøbsaftale i et 1-3 års perspektiv).

Opsigelsesvarslet til DONG er 9 måneder, hvilket reelt giver et valg 
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mellem gruppe 2 og 3, såfremt de nuværende kontraktmæssige rammer 
respekteres. Allerød Kommune har et forholdsvis nyt og energirigtigt 
anlæg, og står ikke med et akut behov for at opsige kontrakten.
 
Tilbagekøbet forudsætter, at Allerød Kommune kan finde finansiering 
til købssummen for anlægget. Der forhandles pt. mellem DONG og de 
13 kommuner om værdisætningen af anlæggene. Det forventes at 
værdisætningen er afklaret primo 2015.
 
Der er vedlagt to bilag som belyser sagen:
 
Bilag 1: Notat, der beskriver perspektiverne ved kommunal 
overtagelse af vejbelysningen fra DONG.
 
Bilag 2: Forvaltningens notat om fordele og ulemper ved de tre 
grupperinger, samt beskrivelse af forskellige scenarier for drift og 
vedligehold.
 

Administrationens 
forslag

Forvaltningen foreslår, at

 Allerød Kommune indgår i gruppe 3 i 
projektarbejdet, hvor der i 2015 forberedes 
et tilbagekøb af belysningsanlægget

 Forvaltningen gives bemyndigelse til at 
afslutte forhandlingerne med DONG 
omkring værdien af kommunens anlæg og 
indgå en ny midlertidig abonnementsaftale.

 

Økonomi og 
finansiering

Det forventes, at Allerød Kommune kan opnå besparelser på driften af 
vejbelysningsanlæggene, der vil give en tilbagebetalingstid på 
tilbagekøbet på mellem 4 og 7 år. Tilbagebetalingstiden er inkl. 
Allerød Kommunes udgifter til administration af belysningsanlægget 
ved en overtagelse. I forbindelse med kortlægning af 
investeringsbehov og værdisætning af anlægget vil estimatet blive 
mere præcist.
 

Bilag Bilag 1_Perspektiver ved kommunalt ejerskab.pdf
Bilag 2_Baggrundsnotat.pdf

_________________________________________________________
Beslutning Teknik- 
og Planudvalget 
2014-2017 den 11-
11-2014

Udvalget godkendte Forvaltningens forslag. 
 
Økonomiudvalget orienteres om udvalgets beslutning i sagen. 
 

Fraværende Ingen 
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TEKNIK- OG PLANUDVALGET 2014-2017

12. Status på renovering af vejbelysning 

Sagsnr.: 13/7924

Punkttype Orientering.
 

Tema Ved budgetforhandlingerne i 2013 vedtog byrådet, at afsætte 2,4 mio. 
til udskiftning af vejbelysning i 2014.
 
Udvalget orienteres om status for udskiftning af vejbelysning. 
 

Sagsbeskrivelse Det totale antal lygter i kommunen udgør ca. 7.300. Heraf er ca. 1.600 
med lyskilder, som enten er udgået eller udgår. De lygter, som nu skal 
udskiftes, var ikke berørt af kabellægningen (luftledninger) i 2006-
2007, og har stået i 15 år og derover.
 
De lyskilder, som udgår, er 1-pulver lysrør og kviksølvlyskilder der 
skal udfases i henhold til gældende lovgivning. Herudover er en række 
af kommunens armaturer udgået af produktion, og skal på sigt også 
udskiftes. 
 
Den første del af udskiftningen omfatter 187 armaturer primært med 1-
pulverlysrør. Denne del igangsattes sidst i august og forventes afsluttet 
til december. Alle lyskilder udskiftes til LED.
 
Næste del af udskiftningen vil omfatte 276 armaturer med kviksølv. 
Denne del forventes udskiftet i første del af 2015. 
 
Budgettet til vejbelysningsabonnement i 2015 er på 6,8 mio. kr. De 
første to etaper af udskiftning af vejbelysning betyder en årlig 
abonnementsbesparelse på 346.408 kr. fra 2015 (fra når udskiftningen 
er gennemført). Dette er en ekstra besparelse på 56.408 kr./år i forhold 
til den budgetterede driftsbesparelse. 
 
Den ekstra besparelse skyldes, at det pga. af udviklingen inden for 
LED lyskilder har været muligt, at alle lyskilder udskiftes til LED, idet 
tilbagebetalingstiden er kommet ned under 10 år (jf. beslutning på 
Teknik- og Planudvalget 3. september 2013). Tilbagebetalingstiden for 
de armaturer, der nu udskiftes, er gennemsnitligt ca. 6 år. 
 
Kommunen er i dialog med DONG om udskiftningen af den resterende 
del af armaturer med kviksølvlyskilder. Dette ses i sammenhæng med 
det igangværende fælleskommunale projektsamarbejde om 
vejbelysning (jf. dagsordenens punkt 11). 
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Administrationens 
forslag

Forvaltningen foreslår, at orienteringen tages til efterretning.
 
 

Afledte 
konsekvenser

Udskiftningen af vejbelysningen til LED giver endvidere en CO2-
reduktion.
 

Økonomi og 
finansiering

Den yderligere besparelse i 2015 medtages i det forventede regnskab. 
 
 

Bilag Nej

_________________________________________________________
Beslutning Teknik- 
og Planudvalget 
2014-2017 den 11-
11-2014

Udvalget tog orienteringen til efterretning.

Fraværende Ingen 
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TEKNIK- OG PLANUDVALGET 2014-2017

13. Ansøgning om lovliggørelse og landzonetilladelse til støjvold

Sagsnr.: 14/15543

Punkttype Beslutning.
 

Tema Udvalget anmodes om at tage stilling til ansøgning (bilag 1) om 
landzonetilladelse til etablering af støjvold på ejendommen Gl. 
Kollerødvej 5, Matr. nr. 10h Kollerød, Lynge.
 

Sagsbeskrivelse Ejeren af Gl. Kollerødvej 5 ansøger om at etablere ca. 490 m støjvold 
langs vestsiden af Hillerødmotorvejens forlængelse. Se kortbilag 2. 
Volden etableres i en bredde af 12,3 – 15 m og 4,1 – 5,0 m i højden. 
 
Volden ønskes etableret for at mindske støjpåvirkningen fra 
Hillerødmotorvejen for beboere og heste. Beregninger på etablerede 
støjvolde viser en reduktion på ca. 12 dB.
 
Volden placeres i forlængelse af støjvolden på Kollerødvej 70, kun 
afbrudt af Gl. Kollerødvej. Volden på Kollerødvej 70 er maksimalt 5 
m og 18 m bred og har dermed stort set de samme dimensioner, som 
det ansøgte 
  
Ejeren har uden tilladelse opført den sydligste halvdel af den ansøgte 
vold svarende til ca. 260 m. Se bilag 2
  
Servitutter
Det fremgår af sagen, at Vejdirektoratet har meddelt dispensation fra 
vejbyggelinje til placering af støjvold 0,5 m fra skel mod 
Hillerødmotorvejen. Dispensationen med vilkår vil blive tinglyst på 
ejendommen. Det fremgår endvidere, at der er opnået accept fra HMN 
Naturgas vedrørende naturgasledning, hvor der ligeledes vil blive 
tinglyst en deklaration på ejendommen om, at fremtidigt arbejde udført 
af HMN ikke må fordyres. 
  
Planforhold 
Ejendommen er beliggende i transportkorridoren, hvor der som 
udgangspunkt ikke kan etableres nye anlæg, der kan være fordyrende 
for eventuelle fremtidige transportanlæg. Der skal derfor tinglyses en 
fjernelsesdeklaration. 
 
Ejendommen er beliggende i Kommuneplanens rammeområde 
LU.L.01 - Jordbrugsområder i Lynge. Området må kun anvendes til 
landbrugs- og skovbrugsformål, og der må kun opføres bebyggelse og 
anlæg, som er nødvendig for driften.
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Ejendommen er endvidere beliggende i landskabskarakterområdet 
”Sletten”, som er kommunens store sammenhængende 
landbrugslandskab. Området er karakteriseret ved store 
dyrkningsflader på et let bølget og forholdsvis åbent terræn med 
indslag af fladtoppede bakker. Beplantningen er primært lokaliseret 
omkring gårdene, langs skel og veje. De generelle anbefalinger for 
området er bl.a. at fastholde landbrugslandskabet, friholde for byggeri, 
der ikke er landbrugsmæssigt nødvendigt, og at fastholde den vide 
udsigt.
 
Tidligere tilladelser
Teknik- og Planudvalget behandlede 21. november 2011 ansøgning 
om støjvolden på Kollerødvej 70. Tilladelsen blev meddelt med vilkår 
om, at støjvoldens højde ikke overstiger 5 m over vejbanens niveau, at 
hældning mod vej og naboskel ikke overstiger 1:2, og at volden 
beplantes med hjemmehørende arter af buske og mindre træer, for at 
sikre tilpasning til landskabet og ensartede betingelser for støjvolde i 
området. Forvaltningen anbefaler, at en landzonetilladelse til støjvold 
på Kollerødvej 5 meddeles med tilsvarende vilkår. Begrundelsen for at 
tillade en støjvold på Kollerødvej 70 var bl.a. at den etableredes langs 
afkørselsrampen, og at der derfor var foretaget terrænændringer i 
forvejen. 
 
Forvaltningen har på baggrund af ovenstående følgende forslag:
 
Forslag 1: Der meddeles lovliggørende landzonetilladelse til 
etablering af den eksisterende 260 m støjvold på matr. nr. 10h 
Kollerød By, Lynge. Tilladelsen meddeles med vilkår om etablering i 
maximalt 5 meters højde og beplantning med hjemmehørende arter. 
Begrundelsen for landzonetilladelsen er, at denne del af volden vil 
være afgørende for støjdæmpningen af ejendommen. Derudover 
opføres volden i forlængelse af den eksisterende vold, på ejendommen 
syd for, og får tilsvarende dimensioner og beplantning. Der opnås 
hermed et ensartet udseende langs motorvejen. Der gives ikke 
tilladelse til at forlænge volden, idet oplevelsen af landskabet i 
landskabskarakterområdet ”Sletten” vægtes højt. 
 
Forslag 2: Der meddeles landzonetilladelse til den eksisterende vold 
og forlængelse, således at den samlede længde bliver 490 m. 
Begrundelsen er, at der ikke ændres væsentligt på 
landskabsoplevelsen. Tilladelsen meddeles med vilkår for beplantning 
og maxhøjde som beskrevet under Forslag 1.
 
Forslag 3: Der meddeles afslag på ansøgningen med henvisning til 
kommuneplanens retningslinjer for landskabskarakterområde 
”Sletten”, herunder bevarelse af den vide udsigt.
 

Administrationens Forvaltningen anbefaler Forslag 1. 
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forslag  
 

Afledte 
konsekvenser

Med Forslag 3 pålægges ejeren at fjerne de 260 meter eksisterende 
støjvold. 
 

Økonomi og 
finansiering

-
 
 

Dialog/høring Der har været foretaget naboorientering. Der er indkommet én 
indsigelse, som dog udelukkende omhandlede en nordlig del af volden, 
som ansøger ikke længere ønsker at opføre. 
 

Bilag Bilag 1 - Ansøgning.pdf
Bilag 2 - Kort.pdf

_________________________________________________________
Beslutning Teknik- 
og Planudvalget 
2014-2017 den 11-
11-2014

Udvalget godkendte Forvaltningens forslag 1. 
 

Fraværende Ingen 
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TEKNIK- OG PLANUDVALGET 2014-2017

14. Udstykningsansøgning - Stolelyngen 18 - genoptagelse

Sagsnr.: 14/6888

Punkttype Beslutning.
 

Tema Teknik- og Planudvalget anmodes om at tage stilling til ansøgning om 
udstykning af matr. nr 13 m, Lynge By, Lynge, Stolelyngen 18. 
 
Udvalget besluttede den 3. juni 2014, at der skulle optages forhandling 
med ansøger om udstykning af hele matr. nr. 13 m i stedet for dele af 
henholdsvis 13 m og 9b, som der oprindelig var ansøgt om. 
 
Udvalget besluttede 12. august 2014, på baggrund af nyt 
udstykningsforslag, at der skulle foretages naboorientering i henhold 
til planlovens bestemmelser. 
 

Sagsbeskrivelse Med brev af 25. april 2014 har Landinspektørfirmaet Hyldegaard på 
vegne af ejerne af ejendommen Stolelyngen 18 ansøgt om principiel 
tilladelse til at udstykke 2 grunde fra ejendommen (bilag 1). 
 
Ejendommen er en landbrugsejendom i landzone på i alt 23.325 m², 
der består af 3 matr. nr. 13m, 9b samt 20g, Lynge By, Lynge. 
Ejendommen omfatter endvidere boligbebyggelsen Stolelyngen 18. 
Ejeren ønsker at udstykke de 2 nye boligparceller fra matr. nr. 9b og 
13m.
Den pågældende udstykning i landzonen kræver landzonetilladelse 
efter planlovens § 35, stk. 1.
 
Landinspektøren har fremsendt to forskellige udstykningsforslag – 
udstykningsplan nr. 3 (bilag 2) med grundstørrelser på henholdsvis 
1.800 m2 og 1.800 m2 og nr. 5 (bilag 3) med grundstørrelser på 
henholdsvis 1.800 m2 og 1.600 m2. Ejeren foretrækker ifølge 
landinspektøren plan nr. 3, da plan nr. 5 medfører et 
”ingenmandsland” mellem en sø på ejendommen og vejen 
Stolelyngen. Ejeren følger dog gerne udstykningsplan 5, hvis 
kommunen foretrækker denne.
 
Landinspektøren oplyser, at arealet i dag anvendes til fårehold, og at 
ejerne vil fortsætte med dette på restarealet. Der er derfor i 
udstykningsforslagene gjort plads til en adgangsvej til restarealet langs 
sydskellet på del nr. 1. Det medfører også, at der vil være stor afstand 
mellem den eksisterende bebyggelse på Stolelyngen 16 (matr. nr. 8y 
smst.) og evt. ny bebyggelse på del nr. 1.
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Landinspektøren oplyser, at de evt. 2 nye grunde vil være omgivet af 
bebyggelser til alle sider. Udstykningen kan derfor anses for at være 
”huludfyldning”, som der gælder en mere lempelig praksis for efter 
planlovens regler. Området er kloakeret, hvilket ifølge landinspektøren 
også er et af de forhold, der skal tages i betragtning ved tilladelse til 
bebyggelse i landzone efter planlovens § 35.
 
For at en evt. ny bebyggelse ikke skal virke dominerende, foreslår 
landinspektøren, at de 2 nye grunde pålægges en servitut om, at 
bygninger maksimalt må være i 1,5 plan.
Området ligger i landzone, og er ifølge den gældende kommuneplan 
(2013) omfattet af ramme RA.B.06: Boligområde ved Stolelyngen - 
boligområde - åben lav. Ifølge disse rammer er den maksimale 
bebyggelsesprocent 30, og området må kun anvendes til 
helårsboligformål. Landinspektøren anfører således, at det ansøgte er i 
overensstemmelse med kommuneplanen, hvorfor der anmodes om en 
velvillig behandling.
 
Med brev af 22. juni 2009 har Allerød Kommune tidligere givet afslag 
på en principansøgning om en tilsvarende/lignende udstykning af 2 
parceller fra ejendommen. Afslaget blev bl.a. begrundet i den 
dagældende kommuneplans (2009) rammer for RA.B.06, og at 
landzonen generelt skal friholdes for spredt, ikke-planlagt bebyggelse. 
 
I forbindelse med revisionen af Kommuneplanen i 2013 blev 
rammerne for RA.B.06 moderniseret og ensartet i forhold til 
Naturstyrelsens og Plansystem.DKs retningslinjer, men tilpasningerne 
er ikke udtryk for politiske eller administrative indholdsmæssige 
ændringer. 
Området er præget af den oprindelige overdrevsudstykning med 
helårsboliger på store aflange grunde. Sammen med husenes 
fritliggende placering giver det en åben og grøn bebyggelse. 
 
Forhandling med ansøger
Udvalget godkendte 3. juni 2014 Forvaltningens forslag 1 om, at 
optage forhandlinger med ansøger og ejer om muligheden for 
udstykning af hele matr. nr. 13m som selvstændig ejendom til 
opførelse af én ny helårsbolig. På denne måde opretholdes matr.nr. 
20g og 9m som en samlet fast ejendom til fortsat uændret anvendelse 
(matr. nr. 9m ubebygget). Evt. bebyggelse på matr. nr. 13m vil være i 
sammenhæng med de andre boliger på Stolelyngen, og den oprindelige 
ejendom fastholdes som landbrugspræget. Udstykning af det 
eksisterende matr. nr. 13m som selvstændig ejendom til opførelse af en 
ny bolig vil dermed ikke ændre strukturen i området, der bl.a. er 
præget af store grundstørrelser. 
 
Efter møde den 1. juli 2014 mellem ansøger, ejer og Forvaltningen 
ansøges der om tilladelse til at udstykke hovedparten af matr. nr. 13m 
med et areal på ca. 4.300 m2, som vist på vedlagte udstykningsplan.  
Ejeren holder får sammen med naboen på matr. nr. 8y, og ønsker at 



Teknik- og Planudvalget 2014-2017 tirsdag den 11. november 2014 32

forsætte med dette på matr. nr. 8y og matr. nr. 9b. Stalden til fårene 
ligger på matr. nr. 8y. Der er derfor nødvendigt at have en passage 
mellem de to matr. nr., hvorfor det forslås, at det nederste stykke af 
matr. nr. 13m overføres til matr. nr. 9b, således at det ikke er hele 
matr. nr. 13m, som udstykkes.
 
Supplerende sagsbeskrivelse – Naboorientering
I forbindelse med naboorienteringen er der indkommet en indsigelse 
fra naboen til den matrikel, der skal udstykkes. Indsiger redegør for, at 
området er et gammelt vådområde med sammenhængende søer og 
vandløb, og der er kørt jord på matriklen i forbindelse med 
anlæggelsen af Nymøllevej. Indsiger er på den baggrund bekymret for, 
at byggeri på matriklen vil give flere utilsigtede oversvømmelser i 
området. Indsiger gør desuden opmærksom på at arealet er beliggende 
indenfor skovbyggelinen og kildepladszone. (Se bilag 1)
 
Ansøger har fået en rådgiver til at vurdere risikoen for oversvømmelse 
på naboejendommen. Rådgiveren vurdere ikke, at bebyggelse på 
matrikel 13m vil betyde en øget risiko for oversvømmelse på matr. nr. 
8y. Rådgiver gør desuden opmærksom på, at evt. bebyggelse kræver 
en landzonetilladelse, hvor der kan stilles vilkår, der sikrer at 
bebyggelsen ikke skaber utilsigtede oversvømmelser. (Se bilag 2)
 
Forvaltningen gør opmærksom på, at flere steder i området er 
vandlidende. Det kan efter Forvaltningens vurdering derfor ikke 
udelukkes, at bebyggelse på matriklen kan give øgede problemer med 
oversvømmelser i området. På den anden side, er der ikke på 
nuværende tidspunkt beviser for det modsatte. Vilkår i en 
efterfølgende landzonetilladelse til bebyggelse kan meddeles med 
vilkår som regulerer terrænændringer og nedsivning af overfladevand. 
 
På baggrund af ovenstående har Forvaltningen følgende forslag:
 
Forslag 1: Der meddeles landzonetilladelse til udstykning med den 
begrundelse at evt. bebyggelse på matr.nr. 13m vil være i 
sammenhæng med de andre boliger på Stolelyngen, og den oprindelige 
ejendom fastholdes som landbrugspræget. Udstykning af det 
eksisterende matr.nr. 13m som selvstændig ejendom til opførelse af en 
ny bolig vil dermed ikke ændre strukturen i området, der bl.a. er 
præget af store grundstørrelser. Tilladelsen begrundes med at 
kommuneplanen fastlægger områdets anvendelse til boligformål, og 
områdets åbne karakter bevares.  
 
Forslag 2: Der meddeles afslag på ansøgningen med henvisning til, at 
udgangspunktet i planloven er, at der ikke må udstykkes nye parceller 
til boligformål i landzone, samt risikoen for flere utilsigtede 
oversvømmelser i området. 
 

Administrationens Forvaltningen anbefaler Forslag 1
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forslag  
 

Bilag Bilag 2 - Bemærkninger til indsigelse
Bilag 1 - Indsigelse.pdf

_________________________________________________________
Beslutning Teknik- 
og Planudvalget 
2014-2017 den 11-
11-2014

Udvalget godkendte Forvaltningens forslag 1. 
 

Fraværende Ingen 
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TEKNIK- OG PLANUDVALGET 2014-2017

15. Ansøgning om tilladelse til at sælge pizza fra den eksisterende købmandsbutik på 
Lyngevej 215

Sagsnr.: 14/15353

Punkttype Beslutning.
 

Tema Udvalget anmodes om at tage stilling til ansøgning om tilladelse til at 
sælge pizza i den eksisterende købmandsbutik på Lyngevej 215. 
 

Sagsbeskrivelse Forvaltningen har modtaget en byggeansøgning fra lejeren af 
købmandsbutikken på Lyngevej 215. Der ansøges om tilladelse til at 
fremstille og sælge pizza fra den eksisterende købmandsbutik. 
Ansøgningen indeholder skitser, som viser den planlagte indvendige 
ombygning. Derudover fremgår det af ansøgningen, at der vil blive 
etableret udluftning/afkast i forhold til gældende lovgivning. Der vil 
ikke blive etableret spisepladser i forbindelse med salget, hvorfor det 
ansøgte kun omfatter take-away mad. Ansøgningen er vedlagt som 
bilag 1.
 
Ejendommen er omfattet af bestemmelserne i Partiel byplanvedtægt 
nr. 27 for Allerød og er beliggende i området for boligbebyggelse. 
Byplanvedtægten indeholder følgende fælles hovedregel for alle de 
boligområder, som er omfattet af vedtægten (27 § 2 punkt A litra 3.a): 
 
”Områderne må kun anvendes til boligformål, og der må kun opføres 
lav bebyggelse. Der må indenfor områderne ikke udøves nogen art af 
virksomhed, som ved støv, røg, lugt, støj, rystelser eller ved sit 
udseende eller på anden måde efter byrådets skøn er til ulempe for de 
omboende.”
 
Herudover indeholder byplanvedtægten en undtagelsesregel, som giver 
begrænsede muligheder for at tillade erhverv på den for sagen 
relevante ejendom. Vedtægtens § 2, punkt a, litra 1.b, bestemmer 
således følgende for ejendommen:
 
”På matrikel.nr. 8e og 13ak, som på kortbilaget er angivet med 
skraveret signatur, kan der efter byrådets nærmere godkendelse 
indrettes de for kvarterets daglige forsyning nødvendige butikker”.
 
Efter denne bestemmelse kan byrådet godkende, at der etableres butik 
i den pågældende ejendom, men kun hvis butikken er nødvendig for 
”kvarterets daglige forsyning”. Byrådet er således overladt et sagligt 
skøn.
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Købmandsbutikken er etableret før byplanvedtægten blev vedtaget i 
1977. Hvorvidt der kan tillades tilberedning og salg af pizza afhænger 
af, om der er tale om en aktivitet, der er til kvarterts daglige forsyning. 
Forvaltningen skønner, at dette er tilfældet, da der almindeligvis er en 
vis efterspørgsel efter denne type vare i et boligområde, og da varen er 
egnet til at indgå som et alternativ eller supplement til andre 
dagligdagsvarer.
 
Forvaltningen har foretaget naboorientering af ejendommene, som er 
omfattet af byplanvedtægt nr. 27 samt ejendommene Lyngevej 170, 
172, 174, 176, 178, 180 og 182, jf. planlovens bestemmelser herom.
 
Der er indkommet indsigelser fra 12 ejendomme. Bilag 2 indeholder 
indsigelserne, høringsnotat med et kort resume af indsigelserne samt et 
oversigtskort, der viser hvilke ejendomme, der er kommet med 
indsigelser.
 
Indsigelserne omhandler følgende problematikker, som er uddybet 
nærmere i bilag 2:

 Trafik og parkeringsforholdene
 Lugt
 Støj/ophold/affald
 Byplanvedtægtens bestemmelser
 Kloak
 Generelt 

I forbindelse med indsigelserne er der fremsendt en afgørelse fra 
Natur- og Miljøklagenævnet angående et pizzeria i Lolland Kommune. 
Afgørelsen påvise, at et pizzeria skal anses for at være en restaurant og 
ikke en dagligvarebutik. Det er Forvaltningens vurdering, at denne sag 
vedrører spørgsmålet, om hvorvidt et pizzeria er en dagligvarebutik 
eller en restaurant. Problemstillingerne i denne sag og sagen fra 
Lolland er derfor ikke fuldstændig identiske, hvorfor Forvaltningen 
har vurderet, at der ikke kan træffes afgørelse i denne sag under 
henvisning til sagen i Lolland Kommune alene.
 
I forbindelse med ansøgningen er der ikke redegjort tilstrækkeligt for 
forholdene i byggeloven og miljølovgivningen. Såfremt udvalget 
vurderer, at der i forhold til byplanvedtægten kan meddeles tilladelse 
til det ansøgte, vil der efterfølgende skulle fremsendes ydereligere 
materiale angående de miljømæssige og byggetekniske forhold, 
herunder redegørelse for afkastet, parkeringsforholdene, 
kloakforholdene m.m. 
 
På ovenstående baggrund har Forvaltningen følgende forslag:
 
Forslag 1:
Der meddeles tilladelse jf. byplanvedtægt 27 § 2 punkt a, litra 1.b til at 
sælge pizza fra den eksisterende købmandsbutik. Godkendelse 
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meddeles under henvisning til, at det ansøgte ligger inden for 
rammerne af det forventelige i området. Ejendommen er udlagt til 
kvarterets daglige forsyning nødvendige butikker, hvorfor 
naboejendommene må forvente, at brugen af ejendommen ikke 
fremstår som en boligejendom. Byggearbejdet må ikke påbegyndes før 
der er meddelt byggetilladelse til ombygningen. I denne forbindelse 
skal der fremsendes ydereligere materiale omkring forholdene i 
byggeloven og miljølovgivningen.
 
Forslag 2:
Der meddeles afslag på ansøgningen om tilladelse til at sælge pizza fra 
den eksisterende købmandsbutik jf. byplanvedtægt 27§ 2 punkt a, litra 
1.b. Afslag meddeles særligt under henvisning til, at det ansøgte vil 
medføre lugtgener for det omkringliggende område, som er udover det 
forventelige for et boligområde. Godkendelse af det ansøgte vil derfor 
ikke være hensigtsmæssig. 
 

Administrationens 
forslag

Forvaltningen anbefaler forslag 1.
 
 

Dialog/høring Der har jf. Planlovens bestemmelser, været foretaget naboorientering 
af ejendommene, som er omfattet af byplanvedtægt nr. 27 samt 
ejendommene Lyngevej 170, 172, 174, 176, 178, 180 og 182.
 

Bilag bilag 1 
bilag 2

_________________________________________________________
Beslutning Teknik- 
og Planudvalget 
2014-2017 den 11-
11-2014

Udvalget godkendte Forvaltningens forslag 1.
 
 

Fraværende Ingen 



Teknik- og Planudvalget 2014-2017 tirsdag den 11. november 2014 37

TEKNIK- OG PLANUDVALGET 2014-2017

16. Henvendelse vedrørende parkeringsforhold ved Fritz Hansens Vej

Sagsnr.: 14/12830

Punkttype Beslutning.
 

Tema Den 18. september 2014 frigav byrådet 633.000 kr. til genopretning af 
parkeringspladsen ved Fritz Hansens Vej som kommunens andel til en 
samlet løsning.
 
Kvickly har efterfølgende henvendt sig med synspunkter og forslag, 
som kan gøre det mere acceptabelt for Kvickly at gå med i den 
samlede løsning.
 
Udvalget anmodes om at tage stilling til henvendelsen.
 

Sagsbeskrivelse Forslaget til genopretning af parkeringspladsen indebærer, at de ”tre 
parkeringspladser” sammenlægges til én sammenhængende plads, idet 
fortov og plankeværk fjernes, og erstattes af nyt fodgængerområde 
langs med bygningernes facader mod pladsen.
 
Herved forøges det samlede antal parkeringspladser fra 76 til 84 og 
samtidig skabes ”cirkulation” mellem alle pladser.
 
I Kvickly’s henvendelse rejses spørgsmålet, hvor alle de 
medarbejdere/borgere, som i dag holder på kommunens og Dansk 
Sygeplejeråds parkeringspladser hele dagen, skal holde efter 
omlægningen.
 
Som alternativ til denne ”heldagsparkering” foreslår Kvickly, at der 
etableres et nyt heldags parkeringsområde ved siden af TDC 
bygningen. Det betyder, at der skal fjernes nogle træer, buske og 
bænke, som til gengæld kunne opstilles på Kvickly’s fortov mellem 
Fritz Hansens Vej og M.D.Madsensvej.
 
Kvickly tilkendegiver, at en sådan løsning vil gøre det mere 
acceptabelt at gå med i det samlede parkeringsprojekt.
 
Det nævnte område ved TDC bygningen er omfattet af lokalplanen for 
Byens Plads og i hovedsagen udlagt til nedkørselsrampe til 
parkeringskælder under ”Kulturtorvet”. En eventuel parkeringsplads 
må således vige pladsen, såfremt der på et tidspunkt etableres 
parkeringskælder.
 
I ”Genopretningsplanen” for Lillerød Bymidte er der skitseret på, 
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hvordan Kvicklypassagen mellem Fritz Hansens Vej og 
M.D.Madsensvej kan forskønnes, men der er ikke på byrådets 
investeringsoversigt sat penge af til at gennemføre et projekt.
 
Såfremt udvalget ønsker at arbejde videre med omdannelse af ”den 
grønne parkeringsplads” til alene at være en parkeringsplads og en 
forskønnelse af passagen, kan der optages forhandling med Kvickly 
om udformning og fordeling af omkostninger.
 
På den baggrund foreslår Forvaltningen:
 
Forslag 1:
Der optages forhandlinger med Kvickly om etablering af 
parkeringsplads og forskønnelse af passagen, sidstnævnte med 
udgangspunkt i genopretningsplanens skitser. Det forudsættes, at 
projektet kan holdes inden for den afsatte økonomiske ramme. 
 
Forslag 2:
Der arbejdes ikke videre med forslagene om ny parkeringsplads ved 
TDC bygningen og forskønnelse af passagen. Forslaget til omlægning 
af parkeringspladsen ved Fritz Hansens Vej bearbejdes, såfremt 
Kvickly ikke ønsker at indgå i projektet
 
 

Administrationens 
forslag

Forvaltningen anbefaler forslag 1.
 
 

Økonomi og 
finansiering

Ingen.
 
 

Bilag Nej

_________________________________________________________
Beslutning Teknik- 
og Planudvalget 
2014-2017 den 11-
11-2014

Udvalget godkendte Forvaltningens forslag 1.
 

Fraværende Ingen 
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TEKNIK- OG PLANUDVALGET 2014-2017

17. Retningslinjer for hastighedsdæmpning

Sagsnr.: 14/15728

Punkttype Beslutning. 
 

Tema Forvaltningen modtager mange henvendelser om høj hastighed på 
vejene og ønsker om hastighedsdæmpende foranstaltninger.
 
Udvalget anmodes om at tage stilling til Forvaltningens forslag om 
retningslinjer for hastighedsdæmpning i kommunen.
 

Sagsbeskrivelse Forvaltningen modtager mange henvendelser fra borgere, som ønsker, 
at der etableres hastighedsdæmpende foranstaltninger på de veje, hvor 
de bor.
 
Som udgangspunkt er hastighedsoverskridelser en opgave for politiet, 
hvortil Forvaltningen videregiver alle henvendelser om for høj 
hastighed. Politiets ressourcer til hastighedskontrol er dog ikke 
tilstrækkelige til at sikre, at hastigheden overholdes alle steder. Ud 
over dialogen med politiet, vurderer Forvaltningen alle henvendelser, 
bl.a. ved at få foretaget trafiktællinger og se på uheldsstatistikken.
 
Der er tidligere blevet etableret hastighedsdæmpende foranstaltninger 
flere steder i kommunen, primært i perioden 2007 - 2011, hvor der var 
afsat en pulje til trafiksikkerhedsprojekter. De seneste år, har der ikke 
været afsat midler til trafiksikkerhed, og der er derfor kun etableret få 
hastighedsdæmpende foranstaltninger, hvor det har været del af et 
større projekt.
 
På private fællesveje skal borgerne selv betale for 
hastighedsdæmpende foranstaltninger. På offentlige veje tager 
kommunen stilling til, om problemet er af et sådant omfang, at der skal 
etableres hastighedsdæmpning. 
 
Forvaltningen har udarbejdet forslag til retningslinjer for 
hastighedsdæmpning i Allerød Kommune (se bilag 1). Forslaget til 
retningslinjer indeholder dels en beskrivelse af kommunens politik i 
forhold til hastighed og dels retningslinjer for borgere, som ønsker at 
etablere hastighedsdæmpende foranstaltninger. 
 
Følgende væsentlige punkter skal bemærkes:

 Større trafikprojekter herunder stiprojekter 
prioriteres i Trafik- og 
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Miljøhandlingsplanen.
 Sager om hastighedsdæmpning prioriteres 

fremadrettet en gang årligt af Teknik- og 
Planudvalget. Der foretages en prioritering 
ud fra den givne budgetramme med 
udgangspunkt i vejens klassifikation, 
trafiktal, ulykkestal og særlige forhold 
vedrørende vejens brug; f.eks. faciliteter 
for bløde trafikanter og anvendelse som 
f.eks. skolevej.

 På mindre boligveje, uden gennemkørende 
trafik, prioriteres som udgangspunkt ikke 
hastighedsdæmpende foranstaltninger. 
Hvis beboerne på en vej selv ønsker at 
finansiere hastighedsdæmpende 
foranstaltninger, er dette en mulighed.

 Kommunen indkøber i 2015 en fartviser, 
som placeres på udvalgte strækninger, hvor 
der vurderes at være behov for det. En 
fartviser, er et billigt alternativ til 
etablering af bump. I samarbejde med 
politiet planlægges en turnusordning for 
placering af fartviseren.

 

Administrationens 
forslag

Forvaltningen anbefaler, at:

 Forslag til retningslinjer for 
hastighedsdæmpende foranstaltninger 
(bilag 1) godkendes. 

 Forvaltningen bemyndiges til at træffe 
beslutning vedr. sager om 
borgerfinansierede hastighedsdæmpende 
foranstaltninger (både offentlige veje og 
private fællesveje).

Bilag Bilag 1: Retningslinjer hastighedsdæmpende foranstaltninger

_________________________________________________________
Beslutning Teknik- 
og Planudvalget 
2014-2017 den 11-
11-2014

Udvalget godkendte Forvaltningens forslag. 
 

Fraværende Ingen 
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TEKNIK- OG PLANUDVALGET 2014-2017

18. Dispensationsansøgning vedr. lokalplan nr. 1-107B for Boligområde vest for 
Kongevejen i Blovstrød

Sagsnr.: 10/269

Punkttype Beslutning.
 

Tema Ovennævnte lokalplan udlægger området til åben lav boligbebyggelse 
med 21 boliger i alt. Herudover udlægger planen et område til blandet 
bolig- og erhvervsformål.
 
Teknik- og Planudvalget anmodes om at tage stilling til ansøgning om 
dispensation fra lokalplanens byggefelter, idet der ønskes en ændret 
opførelse af 3 tæt lav boliger, end den vedtagne lokalplan giver 
mulighed for.
 

Sagsbeskrivelse Lokalplan 1-107B Boligområde vest for Kongevejen i Blovstrød blev 
vedtaget af byrådet den 26. april 2012.
 
Projektudviklervirksomheden Skarebyg A/S anmoder om dispensation 
til at ændre byggefelterne for 3 tæt lav boliger, så de kan bygges i ét 
plan i stedet for 2 plan (bilag 1). Lokalplanen er udarbejdet i 
samarbejde med projektudviklervirksomhederne Skarebyg A/S og 
Trelleborg Typehuse Holding A/S, og byggefelterne er udarbejdet 
efter oplæg fra projektudviklerne.
 
Virksomhedernes baggrund for at søge om dispensation er, at de 
mener, at ændringerne vil forbedre boligområdet. Derudover har de 
erfaret, at det er vanskeligt at sælge et nyligt opført dobbelthus i to 
plan på 156 m2 i lokalplanområdet, da de kunder, der leder efter huse i 
den størrelse, i de fleste tilfælde ønsker et parcelhus. Projektudviklerne 
mener, at en dispensation til at ændre byggefelterne i delområde A.2 
og opføre 3 nye mindre bebyggelser i ét plan, som illustreret i bilagene 
2-4, vil forbedre sandsynligheden for at udstykningen er fuldt 
bebygget i løbet af næste år. 
 
Projektudviklerne ønsker tilladelse til at overskride de 3 sydlige 
skraverede byggefelter i delområde A.2 i lokalplanen. De 2 nordlige 
byggefelter i delområde A.2 er bebygget, som et dobbelthus i to plan 
på 156 m2. De nye foreslåede byggefelter for de 3 nye bebyggelser 
overholder samtlige byggelinjer i lokalplanen. I situationsplanen (bilag 
5) er de nye byggefelter optegnet med blå stiplet linje, og lokalplanens 
eksisterende byggefelter er optegnet med grøn stiplet linje. 
 
Ansøger mener, at ændringerne vil forbedre boligområdet og at 
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solforholdene i haverne vil blive væsentligt forbedret. Haverne på de 
to nordligste matrikler, hvor der er opført et dobbelthus i to plan, vil få 
mere sydvendt sollys, hvis bebyggelserne på de sydlige matrikler med 
ændrede byggefelter bliver opført i ét plan. 
 
Der er ikke foretaget naboorientering, idet det er skønnet, at en 
orientering er af underordnet betydning for de personer og foreninger, 
der normalt skal orienteres.  
 
På ovennævnte baggrund foreslår Forvaltningen:
 
Forslag 1:
Lokalplanen fastholdes, idet de oprindelige intentioner ønskes bevaret.
 
Forslag 2:
Der meddeles dispensation fra lokalplanens byggefelter.
 
 

Administrationens 
forslag

Forvaltningen anbefaler forslag 1. 
 
 

Bilag Bilag 1 Dispensationsansøgning
Bilag 2 3D view 1.pdf
Bilag 3 3D view 2.pdf
Bilag 4 Facader.pdf
Bilag 5 Situationsplan.pdf

_________________________________________________________
Beslutning Teknik- 
og Planudvalget 
2014-2017 den 11-
11-2014

Udvalget godkendte forslag 2.
 

Fraværende Ingen 
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TEKNIK- OG PLANUDVALGET 2014-2017

19. Admistrationspraksis for lavenergibyggeri i lokalplaner

Sagsnr.: 14/15448

Punkttype Beslutning.
 

Tema Udvalget anmodes om at tage stilling til administrationspraksis 
omkring lavenergibyggeri i forbindelse med lokalplanlægningen og 
byggesagsbehandlingen.
 

Sagsbeskrivelse I Bygningsreglement 2010 (BR10) er der standardkrav 
(minimumskrav) til energiforholdene i byggeriet. Der er både 
energikrav til nybyggeri, tilbygninger/anvendelsesændringer og ved 
renovering. Udover minimumskravene til byggeriet er der i 
bygningsreglementet indført 2 frivillige lavenergiklasser: 
Lavenergiklasse 2015 og Bygningsklasse 2020, som man frivilligt kan 
vælge at opføre byggeriet efter, såfremt en lokalplan ikke stiller 
skærpede krav til energiforbruget.
 
De to lavenergiklasser er en del af udmøntningen af den 
energipolitiske aftale fra 2008, hvor det blev besluttet, at 
energiforbruget i nybyggeriet skal reduceres med i alt 75 % i 2020 i 
forhold til 2006.
 
Lavenergiklasse 2015 har et energiforbrug, som er ca. 25 % lavere end 
standardkravene i dag, og i bygningsklasse 2020 reduceres 
energiforbruget med ca. 50 % i forhold til i dag. I bygningsklasse 2020 
er der ud over et lavt energiforbrug også lagt vægt på kvaliteter, så 
som godt indeklima og arkitektur. Derfor understøtter bygningsklassen 
løsninger af høj kvalitet med et sundt og komfortabelt indeklima, god 
arkitektur og dagslys.
 
Både lavenergiklasse 2015 og bygningsklasse 2020 blev indført som 
frivillige klasser i bygningsreglementet, og lavenergiklasserne bliver 
først standardkrav i henholdsvis 2015 og 2020. Hermed har 
byggebranchen fået en række år til at udvikle nye løsninger og gøre sig 
erfaringer med lavenergibyggeriet. Samtidig betyder den tidlige 
udmelding af klasserne, at de løsninger og byggemetoder, som 
udvikles og afprøves til disse byggerier, bliver forbedret og billiggjort 
frem mod 2015 og 2020.
 
Undersøgelser og rapporter har eftervist, at lavenergiklasse 2015 på 
nuværende tidspunkt er udviklet, så det ikke giver byggetekniske- og 
økonomiske udfordringer for bygherrer. Der er ikke udarbejdet 
lignende undersøgelser og rapporter for bygningsklasse 2020.



Teknik- og Planudvalget 2014-2017 tirsdag den 11. november 2014 44

 
Krav om at ny bebyggelse, (både tilbygninger og nybyggeri) skal 
opføres som lavenergibyggeri er indført i mange af Allerød 
Kommunes lokalplaner, efter at en planlovsændring i 2007 gjorde det 
muligt. I kommunens nyere lokalplaner er kravet formuleret således: 
”Ny bebyggelse skal etableres som lavenergibyggeri i henhold til det 
til enhver tid gældende bygningsreglement”. Hertil følger denne note: 
” I gældende Bygningsreglement 2010 anvendes to lavenergiklasser; 
hhv. Lavenergiklasse 2015 og Bygningsklasse 2020. Ny bebyggelse 
skal som minimum overholde energiklasse 2015 i Bygningsreglement 
2010”.
 
Energistyrelsen er i gang med at udarbejde et nyt bygningsreglement, 
Bygningsreglement 2015, som forventes at træde i kraft i slutningen af 
2015. Bygningsreglement 2015 vil have væsentligt ændringer på 
energiområdet. Det forventes, at den nuværende lavenergiklasse 2015 
med små justeringer vil blive standardkrav i bygningsreglement 2015. 
Derudover forventes det, at bygningsklasse 2020 med små justeringer 
vil blive den frivillige lavenergiklasse i bygningsreglement 2015. Da 
det nye bygningsreglement ikke er færdigskrevet og vedtaget på 
nuværende tidspunkt, er det uvist, hvordan energikravene i 
bygningsreglement 2015 bliver udformet.
 
Da der bliver ændret væsentligt på energibestemmelserne i løbet af 
2015 vil der, uanset hvad, skulle besluttes en ny administrationspraksis 
i løbet af 2015, når bygningsreglement 2015 bliver gældende. 
 
På baggrund af ovenstående har Forvaltningen følgende forslag:
 
Forslag 1:
Administrationspraksis ændres ikke på nuværende tidspunkt, og 
Forvaltningen fortsætter med den nuværende praksis indtil 
Bygningsreglement 2015 bliver gældende. Når Bygningsreglement 
2015 er vedtaget genoptages sagen med hensyn til en ny 
administrationspraksis.
 
Forslag 2:
Administrationspraksis ændres, så der fremadrettet bliver indskrevet 
følgende i lokalplanerne.
”Ny bebyggelse skal etableres som lavenergibyggeri i henhold til det 
til enhver tid gældende bygningsreglement”. Hertil følger denne note: 
” I gældende Bygningsreglement 2010 anvendes to lavenergiklasser; 
hhv. Lavenergiklasse 2015 og Bygningsklasse 2020. Ny bebyggelse 
skal som minimum overholde bygningsklasse 2020 i 
Bygningsreglement 2010”
Når Bygningsreglement 2015 bliver vedtaget genoptages sagen med 
hensyn til en ny administrationspraksis.
 

Administrationens Forvaltningen anbefaler forslag 1.
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forslag  
 

Bilag Nej

_________________________________________________________
Beslutning Teknik- 
og Planudvalget 
2014-2017 den 11-
11-2014

Udvalget godkendte Forvaltningens forslag 1.
 
 

Fraværende Ingen 
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TEKNIK- OG PLANUDVALGET 2014-2017

20. Valg af linjeføring for supercykelstien Farumruten

Sagsnr.: 14/12307

Punkttype Beslutning.
 

Tema Teknik- og Planudvalget vedtog den 3. juni 2014 at igangsætte en 
analyse af to alternative linjeføringer for supercykelstien ”Farumrutens 
forlængelse til Allerød”, henholdsvis via Gl. Lyngevej / Kollerødvej 
og via Nymøllevej.
 
Forvaltningen har fået udarbejdet en vurdering af de to linjeføringer, 
hvad angår strækningstiltag, anlægsudgifter samt opfyldelse af 
konceptet for supercykelstier.
 
Udvalget anmodes om at træffe beslutning om hvilken linjeføring, der 
skal arbejdes videre med.
 

Sagsbeskrivelse Allerød Kommune modtog i 2013 tilsagn om medfinansiering fra 
Supercykelstipuljen til etablering af Farumrutens forlængelse til 
Allerød. Den ansøgte udgift til etablering af Allerøds delstrækning 
udgjorde 8,3 mio. kr., hvortil Vejdirektoratet har givet tilsagn om 
medfinansiering på 50 %. Den ansøgte rute gennem Allerød løb ad 
Bregnerød Skovvej, under Nymøllevej og gennem Kratbjerg til 
Lillerød Bymidte, hvor den koblede sig på Allerødruten via Amtsvej.
 
På baggrund af udvalgets beslutning om, at supercykelstien ikke skulle 
løbe gennem Kratbjerg, har Forvaltningen fået udarbejdet en vurdering 
af to alternative linjeføringer - se kort (bilag 1) og notat (bilag 2):

1. En linjeføring ad Bregnerød Skovvej, 
under Nymøllevej og via Rødpælevej - Gl 
Lyngevej – Kollerødvej – Frederiksborgvej 
– Amtsvej til Banevang, hvor ruten kobles 
til Allerødruten.

2. En linjeføring ad Bregnerød Skovvej, langs 
Nymøllevej - Allerødvej (via ny rampe) – 
Amtsvej til Banevang, hvor ruten kobles til 
Allerødruten.

Alternativ 1 (via Gl. Lyngevej / Kollerødvej):
En stor del af strækningen løber gennem det centrale Lillerød, på 
henholdsvis Gl. Lyngevej, Kollerødvej, Frederiksborgvej og Amtsvej. 
Der er i dag ingen cykelstier på Frederiksborgvej og Amtsvej. På Gl. 
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Lyngevej og Kollerødvej er der delte stier med en samlet bredde på 2,5 
– 3,0 m (fortov + cykelsti). Vejudlæggene er så smalle, og husene 
ligger så tæt på vejene, at en breddeudvidelse ikke er mulig. 
Linjeføringen gennem Lillerød betyder derfor, at man må gå på 
kompromis med supercykelstikonceptet vedr. stibredder. 
 
Af tiltag er foreslået: Nye cykelstier på Amtsvej og Frederiksborgvej, 
ny belægning på stierne på Kollerødvej og Gl. Lyngevej (af hensyn til 
jævnhed og adskillelse fra gående), mindre forbedringer i kryds, samt 
hastighedsdæmpende tiltag på Bregnerød Skovvej. Den samlede 
anlægsudgift er anslået til 9,5 mio.kr. En merudgift på 1,2 mio. kr. i 
forhold til det ansøgte beløb vil skulle finansieres alene af Allerød 
Kommune. 
 
Linjeføringen er ca. 400 m længere end ruten gennem Kratbjerg. Der 
forekommer flere krydsninger på ruten, som kan give ophold for 
cyklisterne. Desuden medfører de snævre forhold på stierne på Gl. 
Lyngevej og Kollerødvej, at man må gå på kompromis med 
fremkommeligheden.   
   
Alternativ 2 (via Nymøllevej)
En stor del af ruten løber ad Nymøllevej, hvor der i dag ikke er 
cykelstier. Ved Allerødvej etableres en cykelrampe, som sikrer nem og 
hurtig adgang til Lillerød Bymidte. 
 
Af tiltag er foreslået: Nye cykelstier på Amtsvej og Nymøllevej, 
etablering af cykelrampe fra Nymøllevej til Allerødvej, forbedrede 
bump på Allerødvej samt hastighedsdæmpende tiltag på Bregnerød 
Skovvej. I notatet er udarbejdet økonomisk overslag for tre mulige 
løsninger på Nymøllevej; dobbeltrettet cykelsti i henholdsvis østlig og 
vestlig side af vejen samt enkeltrettede stier i begge sider af vejen. Den 
samlede anlægsudgift er anslået til henholdsvis 15,5 mio.kr, 18,2 
mio.kr. og 25,9 mio.kr. En merudgift på 7,2 mio.kr., 9,9 mio.kr eller 
17,6 mio. kr. i forhold til det ansøgte vil skulle finansieres alene af 
Allerød Kommune. 
 
Linjeføringen er ca. 300 m længere end ruten gennem Kratbjerg. Da 
der stort set ingen krydsninger er undervejs, vil linjen opleves direkte 
og med høj fremkommelighed.
 
Det videre forløb
På baggrund af udvalgets beslutning om ændret linjeføring på 
Farumruten forlængelse til Allerød vil Forvaltningen ansøge 
Vejdirektoratet om godkendelse af revideret projektforslag. En evt. 
godkendelse sker på betingelse af, at ændringen efter Vejdirektoratets 
vurdering er i overensstemmelse med projektets formål, dvs. at 
kriterierne for en Supercykelsti er opfyldt.
 
Endvidere skal styregruppen for supercykelstisamarbejdet godkende 
det reviderede projekt i forhold til opfyldelse af konceptet for 
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supercykelstier.
 
På investeringsoversigten for 2015-2018 er afsat henholdsvis 2 mio. 
kr. i 2015, 0,9 mio. kr. i 2016 og 1,2 mio. kr. i 2017, svarende til 50 % 
af det ansøgte beløb. Begge alternative linjeføringer vil medføre en 
merudgift til anlæg i forhold til det bevilgede beløb. Denne merudgift 
skal alene dækkes af Allerød Kommune og derfor medtages i budgettet 
for 2016 og/eller 2017.
 
På baggrund af ovenstående foreslår Forvaltningen:
 
Forslag 1:
Forvaltningen ansøger supercykelstipuljen om godkendelse af 
revideret projektforslag, således at linjeføringen går via Gl. Lyngevej 
og Kollerødvej i stedet for gennem Kratbjerg. 
 
Merudgiften på 1,2 mio. kr. medtages i budgetforhandlingerne for 
årene 2016-2017.
 
Forslag 2:
Forvaltningen ansøger supercykelstipuljen om godkendelse af 
revideret projektforslag, således at linjeføringen går via Nymøllevej i 
stedet for gennem Kratbjerg. På Nymøllevej anlægges dobbeltrettet 
cykelsti den vestlige side.  
 
Merudgiften på 9,9 mio. kr. medtages i budgetforhandlingerne for 
årene 2016-2017.
 
 

Administrationens 
forslag

Forvaltningen anbefaler forslag 1. 
 
 

Afledte 
konsekvenser

Supercykelstien ”Farumrutens forlængelse til Allerød” etableres i 
samarbejde med Furesø Kommune. Der er indgået aftale om, at 
supercykelstien anlægges i årene 2015-2017. 
 
Såfremt delstrækningen i Allerød Kommune ikke anlægges, vil 
medfinansieringen fra puljen bortfalde for hele ruten.  
 

Økonomi og 
finansiering

På investeringsoversigten for 2015-2018 er afsat henholdsvis 2 mio. 
kr. i 2015, 0,9 mio. kr. i 2016 og 1,2 mio. kr. i 2017.
 
Afhængig af valg af linjeføring, skal en merudgift på 1,2 eller 9,9 
mio.kr. medtages i budgetforhandlingerne for årene 2016 og 2017. 
 

Dialog/høring -
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Bilag Bilag 1 Kort over linjeføringer
Bilag 2 Notat vedr. vurdering af to alternativer for forlængelsen af 
Farumruten

_________________________________________________________
Beslutning Teknik- 
og Planudvalget 
2014-2017 den 11-
11-2014

Sagen genoptages på et kommende møde, idet en linjeføring langs 
Nymøllevej frem til Banevang/Sortemosen undersøges nærmere.
 

Fraværende Ingen 



Teknik- og Planudvalget 2014-2017 tirsdag den 11. november 2014 50

TEKNIK- OG PLANUDVALGET 2014-2017

21. Henvendelse til Transportministeren vedr. Hillerødmotorvejen

Sagsnr.: 14/16789

Punkttype Beslutning
 

Tema Udvalgsformanden og borgmesteren har ønsket, at der rettes 
henvendelse til Transportministeriet vedrørende uheld på 
Hillerødmotorvejen. 
 
Udvalget anmodes om at tage stilling til Forvaltningens forslag til 
henvendelse (bilag 1).
 

Sagsbeskrivelse I trafikplanen for hovedstadsområdet (Fingerplanen) er der bl.a. 
planlagt en udbygning af motortrafikvejen mellem Allerød og Hillerød 
til 4 sporet motorvej (mellem Nymøllevej ved Allerød og Isterødvejen 
ved Hillerød). Udbygningen af strækningen indgik endvidere i 
Trængselskommissionens anbefalinger. Strækningen er dog endnu 
ikke blevet prioriteret.
 
Forvaltningen har kigget på uheldsdata og trafiktal for strækningen, og 
har udarbejdet forslag til en henvendelse til Transportministeren. I 
henvendelsen lægges vægt på, at trafikken på strækningen er stadigt 
stigende, og at der sker mange ulykker på strækningen, hvorfor en 
udvidelse af vejen bør prioriteres snarest. 
 

Administrationens 
forslag

Forvaltningen anbefaler, at forslaget til henvendelse til 
Transportministeren godkendes.
 

Bilag Udkast til brev til transportministeren

_________________________________________________________
Beslutning Teknik- 
og Planudvalget 
2014-2017 den 11-
11-2014

Udvalget godkendte Forvaltningens forslag. 
 

Fraværende Ingen 
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22. Anlægsregnskab for trafiksanering i området omkring Lynge Skole

Sagsnr.: 12/12567

Punkttype Beslutning.
 

Tema Udvalget anmodes om at indstille anlægsregnskab for trafiksanering i 
området omkring Lynge Skole godkendt i Økonomiudvalget.
 

Sagsbeskrivelse Byrådet meddelte den 30. august 2012 en anlægsbevilling på 6,0 mio. 
kr. til projektering og anlæg af en afsætningsplads ved Lynge Skole, 
stier og fortove ved og omkring Lynge Skole samt mindre 
trafiksikkerhedsmæssige tiltag.
 
Byrådet meddelte den 26. september 2013 en tillægsbevilling til 
anlægsbevillingen på 195.000 kr. Tillægsbevillingen blev afsat til 
hævning af det overkørbare areal i rundkørslen på Kærhøjgårdsvej.
 
Arbejderne er udført, og der er afholdt udgifter på i alt 6.164.434 kr., 
hvilket svarer til en mindreudgift på 30.566 kr.
 

Administrationens 
forslag

Forvaltningen foreslår, at anlægsregnskabet indstilles godkendt i 
Økonomiudvalget.
 

Økonomi og 
finansiering

Anlægsbevilling: 6.195.000 kr.
Anlægsudgift: 6.164.434 kr.
 
Anlægsregnskabet afsluttes med et mindreforbrug på 30.566 kr.
 

Bilag Anlægsregnskab.pdf

_________________________________________________________
Beslutning Teknik- 
og Planudvalget 
2014-2017 den 11-
11-2014

Udvalget indstiller anlægsregnskabet godkendt i Økonomiudvalget.
 

Fraværende Ingen 
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23. Sag fra Martin Wolffbrandt - vandudfordringer i Blovstrød

Sagsnr.: 14/16439

Punkttype Beslutning.
 

Tema Martin Wolffbrandt har i mail af 19. oktober 2014 anmodet om, at 
følgende bliver sat på dagsordenen for udvalgets møde den 11. 
november 2014.
 

Sagsbeskrivelse ”3 Blovstrød-vand-udfordringer. Fotos vedhæftet.
 
1) Vandpjask ved Vestervang (ved de to hastighedsdæmpende vej-
bump).
2) For ringe vandafledning ved Stubmarken
3) For ringe vandafledning ved Sjælsø Allé 
 
TPU drøfter følgende:
 
Vedr. 1) drøftes det om problemerne med "vandpjask" kan udbedres 
(finansiering: asfaltpuljen).
 
Vedr. 2) +3) tager TPU stilling til om kommunen skal rette 
henvendelse til Allerød Spildevand om at vandet ikke afledes 
tilfredsstillende og at der derfor står vand efter kraftige regnskyl.”
 

Administrationens 
forslag

-
 
 

Bilag Foto 1.pdf
Foto 2.pdf
Foto 3.pdf

_________________________________________________________
Beslutning Teknik- 
og Planudvalget 
2014-2017 den 11-
11-2014

Udvalget besluttede, at der følges op i forbindelse med prioritering af 
belægningspuljen.
 

Fraværende Ingen 



Teknik- og Planudvalget 2014-2017 tirsdag den 11. november 2014 53

Signeret af: 

_______________________________ 
Jesper Hammer
Formand

_______________________________ 
Henriette Gedde
Medlem

_______________________________ 
Martin Wolffbrandt
Medlem

_______________________________ 
Lone Hansen
Næstformand

_______________________________ 
Lea Herdal
Medlem



Bilag: 2.1. NMKN afgørelse.pdf

Udvalg: Teknik- og Planudvalget 2014-2017
Mødedato: 11. november 2014 - Kl. 7:30

Adgang: Åben
Bilagsnr: 82653/14



 

 

 

 

Rentemestervej 8 
2400 København NV 
Telefon: 72 54 10 00 
nmkn@nmkn.dk 
www.nmkn.dk 

7. oktober 2014 � J.nr.: NMK-31-01362 � Ref.: LEVES 

 

 

AFGØRELSE 

i sag om støjvolde og støjskærme ved Sjælsø Skydebane i Allerød Kommune 

 

Natur- og Miljøklagenævnet har truffet afgørelse efter planlovens1 § 58, stk. 1, nr. 1, jf. § 35, stk. 1 

(landzone). 

 

Et enigt Natur- og Miljøklagenævn stadfæster Allerød Kommunes landzonetilladelse af 10. juni 2014 

om udvidelse af eksisterende støjvolde og etablering af støjskærme på matr. nr. 4f Sandholm, Blov-

strød, der udgør en del af den samlede faste ejendom matr. nr. 4f m.fl. Sandholm, Blovstrød, Hø-

veltevej 117, 3460 Birkerød. 

 

Tilladelsen bortfalder, hvis den ikke er udnyttet inden 3 år efter, at den er meddelt, eller ikke har 

været udnyttet i 3 på hinanden følgende år, jf. planlovens § 56, stk. 1.  

  

Natur- og Miljøklagenævnets afgørelse er endelig og kan ikke indbringes for anden administrativ 

myndighed, jf. § 17 i lov om Natur- og Miljøklagenævnet2. Eventuel retssag til prøvelse af afgørelsen 

skal være anlagt inden 6 måneder, jf. planlovens § 62. 

  

Afgørelsen er truffet af nævnet, jf. § 5, stk. 1, i lov om Natur- og Miljøklagenævnet. 

                                                
1 Lovbekendtgørelse nr. 587 af 27. maj 2013 af lov om planlægning med senere ændringer 
2 Lovbekendtgørelse nr. 736 af 14. juni 2013 om Natur- og Miljøklagenævnet med senere ændringer 
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Klagen til Natur- og Miljøklagenævnet 

Afgørelsen er med brev af 26. juni 2014 påklaget til Natur- og Miljøklagenævnet af advokatfirmaet 

Kønig & Partnere på vegne af en gruppe omboende. Klagen er efterfølgende suppleret med brev af 

4. juli 2014. 

 

Klager har navnlig gjort gældende,  

- at der bør ske en koordineret og samlet vurdering af de ansøgte støjdæmpende foranstaltnin-

ger for Sjælsø Skydebane og den nærliggende flugtskydebane,  

- at det ansøgte vil medføre en markant ændring af landskabet, der er i strid med områdets 

planlægningsmæssige udpegninger,  

- at landzonetilladelsen er i strid med fredningsbestemmelserne for området,  

- at etablering af de ansøgte støjdæmpende foranstaltninger vil påvirke levestederne for særligt 

sårbare og truede dyre- og plantearter,  

- at Allerød Kommune ikke bør være eneste instans, der tager stilling til det ansøgte,  

- at der findes støjdæmpende foranstaltninger af mindre indgribende karakter for landskabet, 

som kommunen ikke har taget stilling til,  

- at landzonetilladelsen er udstedt på et forkert juridisk grundlag, da kommunen har lagt forker-

te støjgrænser til grund for afgørelsen,  

- at sagsbehandlingen i kommunen forekommer at have forbrudt sig mod princippet om upartisk 

sagsbehandling, og endelig  

- at landzonetilladelsen ikke tager stilling til spørgsmålet om håndtering af jord.  

 

Sagens oplysninger 

Den samlede faste ejendom udgøres af matr. nr. 4f og 4m Sandholm, Blovstrød, og er på ca. 20,4 

ha. Ejendommen ligger i landzone og ejes af Forsvarsministeriet. Sjælsø Skydebane ligger på matr. 

nr. 4f og er en del af Høvelte-Sandholm-Sjælsmark øvelsesterræn, der benyttes af forsvaret til øvel-

sesaktiviteter, og hvor der er begrænset offentlig adgang.  

 

Øvelsesterrænet grænser op til Sjælsø og er præget af et bølget til bakket terræn med åbne enge, 

moser og overdrevsarealer, der flere steder er under tilgroning. Området rummer flere mindre be-

voksninger og skove samt spredte lavninger med småsøer og vandhuller. Dertil gennemskæres 

området af en række mindre vandløb. Området er stort set friholdt for bebyggelse og tekniske anlæg 

m.v. (bortset fra kaserneområderne).  

 

Sjælsø Skydebane (efterfølgende benævnt skydebaneanlægget) ligger i den østlige del af øvelsester-

rænet ca. 200 m vest for Sjælsø, hvor terrænet er forholdsvis fladt og lavtliggende. Anlægget dæk-

ker et areal på ca. 5,5 ha, og består bl.a. af tre langdistancebaner med 200, 100 og 50 m stand-

pladslinjer og to kortdistancebaner. Anlægget er mod nord, syd og øst omgivet af græsbeklædte 

jordvolde. Anlægget anvendes bl.a. af forsvaret, hjemmeværnet og politiet. Dertil udlejes anlægget 

til private jagtforeninger. Ca. 50 m nordøst for anlægget – uden for voldene – ligger en eksisterende 

flugtskydebane med en jagtbane og 4 standpladser. 

 

Skydebaneanlægget ligger ifølge Allerød Kommuneplan 2013-2025 inden for et område, der er udpe-

get som værdifuldt landskab og uforstyrret landskab. Af kommuneplanens retningslinjer for udpeg-

ningerne fremgår bl.a., at der kun må foretages ændringer, såfremt det kan ske uden at forringe de 

særligt værdifulde landskabelige helheder og enkeltelementer. Ifølge kommuneplanens landskabska-

rakterkortlægning ligger anlægget inden for landskabsområdet Søbakken, hvor det bl.a. anbefales at 
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friholde udsigter for permanente anlæg, byggeri og træopvækst. Af områdebeskrivelsen fremgår 

bl.a., at områdets værdier først og fremmest knytter sig til udsigterne, da der er begrænset offentlig 

adgang.   

 

Ifølge Fingerplan 2013 ligger skydebaneanlægget på grænsen mellem den indre regionale grønne 

kile (Sjælsøkilen Vest) og den ydre grønne kile (Furesø Stavnsholt kilen). Ifølge planen skal kilerne 

forbeholdes til overvejende almene, ikke bymæssig friluftsanvendelse med mulighed for jordbrugs-

mæssig anvendelse. Af kommuneplanen fremgår supplerende, at de regionale friluftsområder (de 

indre og ydre grønne kiler) skal friholdes for store vindmøller samt nye anlæg og ændret arealan-

vendelse, som kan medføre væsentlige miljøgener, der forringer den rekreative anvendelse og ople-

velse.  

 

Skydebaneanlægget ligger også inden for kommuneplanens rammeområde BL.M.02, Høvelte Kaser-

ne, der fastlægger anvendelsen til militære aktiviteter. 

 

Ejendommen og det omkringliggende øvelsesterræn er dertil omfattet af Fredningsnævnet for Frede-

riksborg Amts afgørelse af 17. november 2000 om fredning af Høvelte-Sandholm-Sjælsmark Øvelses-

plads. Fredningen har bl.a. til formål at bevare og forbedre de landskabelige og naturmæssige kvali-

teter samt områdets fremtidige rekreative anvendelse. Området ønskes friholdt for bebyggelse, veje 

og andre permanente anlæg. Af fredningens § 2 fremgår, at fredningen ikke hindrer, at den militære 

anvendelse kan fortsætte som hidtil. Det fremgår også, at så længe arealerne ejes og/eller anvendes 

af forsvaret, reguleres arealernes drift og pleje, vejanlæg og mindre bygningsarbejder af den til 

enhver tid gældende drifts- og plejeplan for Høvelte-Sandholm-Sjælsmark Øvelsesplads, udarbejdet i 

samarbejde mellem Skov- og Naturstyrelsen og forsvaret.  

 

Allerød Kommune har desuden oplyst, at der ved årsskiftet 2013/2014 blev udsendt ”Forslag til 

stiplan for en sti omkring Sjælsø” med tilhørende miljøvurdering, som betyder en stiføring øst for 

skydebaneanlægget (mellem anlæg og Sjælsø). Af forslaget fremgår bl.a., at Allerød, Hørsholm og 

Rudersdal Kommuner har igangsat en undersøgelse af mulighederne for at etablere nye rekreative 

stier langs vestenden af Sjælsø med henblik på at skabe et sammenhængende stiforløb omkring hele 

søen. Ifølge forslaget vurderes etableringen af et samlet stiforløb rundt om Sjælsø at styrke de 

rekreative interesser i området ved at åbne for adgang til den vestlige ende af Sjælsø og give bor-

gerne mulighed for at opleve landskabet og udsigten over søen.  

 

Sager om Sjælsø Skydebane 

Af sagens akter fremgår, at Allerød Kommune har været i dialog med forsvaret om en miljøgodken-

delse af Sjælsø Skydebane. Forsvarets Bygnings- og Etablissementstjeneste har på den baggrund 

den 6. december 2012 fremsendt en ansøgning til kommunen om miljøgodkendelse. Kommunen har 

modtaget tillæg til ansøgningen i marts og april 2014.  

 

Allerød Kommune har den 20. juni 2014 meddelt miljøgodkendelse til Sjælsø Skydebane. Afgørelsen 

er påklaget til Natur- og Miljøklagenævnet og behandles særskilt under nævnets j.nr. NMK-10-00825. 

 

Naturstyrelsen har desuden den 2. juni 2014 truffet afgørelse om, at et projekt vedrørende en for-

øgelse af de ydre støjvolde ved Sjælsø Skydebane ikke er omfattet af VVM-bekendtgørelsens regler. 

Afgørelsen er påklaget til Natur- og Miljøklagenævnet og behandles særskilt under nævnets j.nr. 

NMK-34-00375. 
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I forbindelse med miljøgodkendelsen er det nødvendigt, at skydebaneanlæggets støjniveau ved 

nærmeste nabo nedbringes, idet de vejledende grænseværdier for støj, der fremgår af Miljøstyrel-

sens vejledning om skydebaner3, overskrides ved de hidtidige og forventede fremtidige aktiviteter på 

anlægget. Som følge heraf har forsvarets Bygnings- og Etablissementstjeneste den 16. november 

2012 søgt om landzonetilladelse til at foretage ændringer af det eksisterende voldanlæg med henblik 

på, at ingen bolig vil blive støjbelastet med mere end 70 dB (A)I.  

 

Det ansøgte omfatter: 

- Opførelse af støjskærme nord for de to langdistancebaner (internt i anlægget),  

- forhøjelse af den eksisterende endevold mod øst (langs Sjælsø),  

- forhøjelse af de eksisterende sidevolde mod nord og syd, og  

- opstilling af støjskærme på de to sidevolde.  

 

Det ansøgte ønskes etableret i to faser, hvor fase 1 omfatter etablering af de to støjskærme internt i 

anlægget. Fase 1 ønskes gennemført i 2014. I fase 2 ønskes de ydre støjvolde udvidet og støjskær-

mene herpå etableret. Fase 2 ønskes gennemført i 2015.   

 

Det eksisterende terræn ved skydebaneanlægget er i kote ca. 23.  

 

Endevoldens eksisterende top er i kote 31. Endevolden er ansøgt etableret i kote 37. Volden vil 

således skulle forhøjes med 6 m, dvs. fra 8 m til 14 m. Volden vil få en hældning på 1:1,5 og blive 

beklædt med græs. Volden vil inddrage en del af det omgivende areal, herunder vejadgangen, som 

derfor skal flyttes længere mod øst, ligesom der skal etableres en grøft mellem volden og vejen.  

 

Sidevoldene har en mere varieret højde. På det højeste sted er sidevoldenes eksisterende top i kote 

27. Sidevoldene er ansøgt etableret i maksimalt kote 34. Voldene vil således skulle forhøjes med 

maksimalt 7 m, dvs. fra 4 m til 11 m. På sidevoldene er der yderligere ansøgt om at etablere 2,5 m 

høje støjskærme (på den østlige del af voldene). Det betyder, at sidevoldene med støjskærme vil nå 

op i maksimalt kote 36,5, dvs. en samlet højde på maksimalt 13,5 m. 

 

I forbindelse med sagens behandling har Allerød Kommune ønsket at få illustreret de ansøgte støj-

dæmpende foranstaltningers visuelle påvirkninger af landskabet. På den baggrund er der udarbejdet 

en visualisering af det ansøgte projekt.  

 

Allerød Kommune har foretaget skriftlig orientering af naboerne til ejendommen forud for meddelel-

sen af afgørelsen. Naboorienteringen er sendt til 1.476 adresser i Allerød, Rudersdal og Hørsholm 

Kommuner. Der er modtaget bemærkninger fra flere omboende og naboer. Dertil er Rudersdal og 

Hørsholm Kommuner blevet orienteret om det ansøgte umiddelbart efter, at naboorienteringen blev 

sendt ud.  

 

Den påklagede landzonetilladelse  

Allerød Kommune har den 10. juni 2014 meddelt landzonetilladelse til det ansøgte og har anført, at 

der gives tilladelse til:  

- Opførelse af 1 m støjskærme nord for langdistancebane 1 og 2.  

                                                
3 Miljøstyrelsens vejledning nr. 1/1995 om skydebaner 
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- Forhøjelse af eksisterende endevold beliggende mod øst (langs Sjælsø) med 6 m til 14 m 

over terræn. Top af vold anlægges i kote 37 m DVR 90.  

- Forhøjelse af sidevolde beliggende mod nord og syd med op til 7 meter.  

- Etablering af 2,5 m høje støjskærme på den østlige del af voldene, placeret nord og syd for 

skydebanen. Det betyder, at støjskærme skal opstilles på top af volde fra 100 m standplads-

punktet på skydebane til endevold. Top af støjskærm etableres i op til kote 36,5.  

 

Med henvisning til fredningens § 2 har Allerød Kommune anført, at forsvaret har mulighed for at 

foretage ændringer, såfremt det er nødvendigt for områdets nuværende anvendelse. Kommunen har 

på den baggrund vurderet, at ændringen af voldene ikke kræver dispensation fra fredningsbestem-

melserne. Kommunen har endelig anført, at vilkåret om fjernelse af de nye volde når forsvaret ophø-

rer med deres aktiviter, desuden vil sikre fredningens formålsbestemmelser om at friholde området 

for bebyggelse og bevare de landskabelige og rekreative værdier.    

 

I forhold til de landskabelige påvirkninger har Allerød Kommune vurderet, at anlægget med de an-

søgte ændringer vil blive mere markant i landskabet. Kommunen finder dog ikke, at anlægget vil 

blive dominerende i landskabet. Kommunen har henvist til, at anlægget pga. terrænet i området og 

placeringen mellem en mindre fredskov og den gamle skydebane, der i dag er groet til, hovedsage-

ligt er synligt fra Sjælsø siden. Kommunen har lagt vægt på, at terrænet stiger umiddelbart nordvest 

og sydvest for anlægget over voldenes højde, således at anlæggets top ikke aftegnes mod himlen 

(set fra øst/Sjælsø siden).  

 

For at udviske støjvoldenes kontur har Allerød Kommune stillet vilkår om etablering af tæt/lav be-

plantning på støjvoldenes ydersider. Støjskærmene skal desuden etableres i afdæmpede farver for at 

give et bedre sammenfald med baggrunden.  

 

Med henvisning til den begrænsede offentlige adgang til øvelsesterrænet har Allerød Kommune 

vurderet, at den rekreative brug af området på nuværende tidspunkt er begrænset. Såfremt forsva-

ret ikke længere benytter arealet, og området bliver mere åbent for offentligheden, vil de tilladte 

støjvolde og støjskærme skulle fjernes, hvilket er sikret ved vilkår. Dermed sikres det, at udvidelsen 

af støjvoldene får minimal indvirkning på de rekreative interesser.  

 

I forhold til Natura 2000-områder og bilag IV-arter har Allerød Kommune samlet vurderet, at det 

ansøgte ikke vil påvirke Natura 2000 områder og bilag IV-arter i området. Kommunen har bl.a. lagt 

vægt på, at nærmeste Natura 2000-område ligger ca. 3 km fra skydebaneanlægget, og at der ikke er 

registreret særligt sårbare eller truede dyre- og plantearter i nærheden af anlægget.   

 

Klagen og bemærkninger til sagen 

Allerød Kommunes landzonetilladelse er som tidligere anført påklaget til Natur- og Miljøklagenævnet 

af en gruppe omboende. Kommunen har fremsendt sagen til nævnet den 17. juli 2014 vedlagt kom-

munens udtalelse. Klager og ansøger har efterfølgende med breve af henholdsvis 5. og 6. august 

2014 til nævnet fremsendt supplerende bemærkninger. 

 

På baggrund af bemærkninger fra klager har Natur- og Miljøklagenævnet med brev af 20. august 

2014 foretaget en supplerende høring af Allerød Kommune. Kommunens høringssvar har efterfølgen-

de givet klager anledning til at komme med supplerende bemærkninger i brev af 8. september 2014.  
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Nedenfor gengives hovedtræk af klagepunkter, bemærkninger og høringssvar.   

 

Flugtskydebane 

Klager har anført, at der i landzonetilladelsen alene er taget stilling til støjdæmpende foranstaltnin-

ger for Sjælsø Skydebane. Klager finder, at der bør ske en koordineret og samlet vurdering af de 

støjdæmpende foranstaltninger for Sjælsø Skydebane og den nærliggende flugtskydebane, så det 

fredede landskab ikke forsynes med støjvolde over flere gange. 

 

Hertil har Allerød Kommune bemærket, at Sjælsø Skydebane og flugtskydebanen er to separate 

anlæg. Flugtskydebanen er – ligesom Sjælsø Skydebane – beliggende på forsvarets areal, men 

tilhører Hørsholm og Omegns Jagtforening. Kommunen har bemærket, at den har modtaget en 

ansøgning om at udskifte de nuværende standpladser på flugtskydebanen med nye ”huse”, der 

reducerer støjen. Kommunen har anført, at der ikke vil være behov for yderligere volde på flugtsky-

debanen, da kommunen er indstillet på at meddele landzonetilladelse til de nye ”huse”.    

 

Klager fastholder, at der bør ske en koordineret og samlet vurdering. Klager har supplerende be-

mærket, at Allerød Kommune på det foreliggende grundlag synes at have taget stilling til ansøgnin-

gen vedrørende flugtskydebanen, og at kommunen i en nærmere sagsbehandling må vurdere det 

ansøgte, herunder bl.a. udformningen af det ansøgte og om den planlagte ændring må forventes at 

reducere støjen.  

 

Klager har også bemærket, at Allerød Kommune med sit høringssvar efterfølgende har fremsendt et 

bilag til Natur- og Miljøklagenævnet, der viser flugtskydebanens placering ved Sjælsø Skydebane. 

Klager finder, at fremsendelsen af bilaget uden yderligere bemærkninger fra kommunen kan udlæg-

ges som kommunens anerkendelse af, at flugtskydebanen og Sjælsø Skydebane er tæt forbundne. 

 

Efter telefonisk forespørgsel fra Natur- og Miljøklagenævnet har Allerød Kommune oplyst, at kommu-

nen har modtaget ansøgningen om at udskifte de nuværende standpladser på flugtskydebanen med 

nye ”huse” den 4. juli 2014. Dertil har kommunen oplyst, at flugtskydebanen har en miljøgodkendel-

se fra 1. april 2009.  

 

Landskab og planlægningsmæssige udpegninger 

Med henvisning til områdets udpegninger i Fingerplan 2013, Allerød Kommuneplan 2013 samt områ-

dets rekreative og naturmæssige værdier finder klager, at etablering af de støjdæmpende foranstalt-

ninger vil medføre en markant ændring af landskabet, som er i strid med de overordnede vedtagne 

planer for området. Klager finder dertil, at de støjdæmpende foranstaltninger for flugtskydebanen 

yderligere vil medføre markante ændringer.  

 

Allerød Kommune har i den anledning bl.a. henvist til, at det af landskabskarakterkortlægningen for 

området fremgår, at områdets værdier omkring skydebaneanlægget først og fremmest knytter sig til 

udsigterne, og at det bl.a. anbefales, at udsigter i området friholdes. I forhold til den landskabelige 

vurdering har kommunen supplerende bemærket, at anlægget er placeret nede i terrænet, og at 

udsigter over søen ikke generes ved forhøjelsen af voldene. Kommunen har også bemærket, at 

anlægget ikke kan ses fra offentligt tilgængelige arealer mod vest, idet det er ”gemt” bag den bakke, 

der ligger umiddelbart nordvest og sydvest for anlægget. 
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Klager fastholder, at det ansøgte vil medføre en markant ændring af landskabet, som er i strid med 

områdets planlægningsmæssige udpegninger. Klager gør gældende, at Allerød Kommune er enig 

med den fremførte klageindsigelse om, at det ansøgte vil medføre en markant ændring af landska-

bet, og at de stillede vilkår om beplantning og fjernelse støtter dette synspunkt. Klager gør også 

gældende, at kommunens begrundelse for at se bort fra, at der er tale om en markant ændring af 

landskabet, forudsætter, at man geografisk placerer sig bag nogle bakker.    

 

Klager har supplerende gjort gældende, at der er planlagt en sti hele vejen rundt om Sjælsø, hvorfra 

udsigten mod vest vil blive ganske forværret med en støjvold, som nærmest bliver dobbelt så høj, og 

som vil ligge ca. 100 m fra stien. Ifølge klager er denne faktuelle oplysning uomtalt i den trufne 

afgørelse. På den baggrund gør klager gældende, at officialprincippet er overtrådt, idet stien ikke er 

medtaget som et sagligt kriterium i en afvejning over for det af forvaltningen anførte om den be-

grænsede trafik som følge af militært område. 

 

I høringen af Allerød Kommune har Natur- og Miljøklagenævnet anmodet kommunen om at komme 

med en supplerende udtalelse til klagers anbringende om stien. Kommunen har i den anledning bl.a. 

bemærket, at projektet vedrørende etablering af en sti rund om Sjælsø, ikke er endeligt vedtaget, og 

at der ikke er indgået bindende aftaler med forsvaret om brug af arealer. 

 

Til den landskabelige vurdering har Allerød Kommune bl.a. supplerende bemærket, at vurderingen 

ikke afhænger af, om stien anlægges eller ej. Den helt overordnede landskabelige interesse i områ-

det er kig til Sjælsø, og en evt. placering af stien mellem skydebaneanlægget og søen, vil ikke påvir-

ke kigget til søen.  

 

Allerød Kommune har endelig bemærket, at stien er behandlet i forbindelse med naboorienteringen, 

hvor en indsigelse handlede om det uhensigtsmæssige i at planlægge for forbedret adgang samtidig 

med udvidelse af eksisterende støjvolde og etablering af støjskærme. Kommunen har anført, at den 

har været opmærksom på stien i forbindelse med sagens behandling.  

 

Klager har på den baggrund anerkendt, at Allerød Kommune har været opmærksom på stien rundt 

om Sjælsø i forbindelse med sagens behandling. Klager fastholder dog, at naturoplevelsen og de 

landskabelige værdier vil blive forværret med det ansøgte. Klager gør supplerende gældende, at 

planerne om at etablere en sti må anses for at være et ganske betydningsfuldt spørgsmål i et områ-

de, som i fremtiden må forventes at blive mere åbent for offentligheden. Spørgsmålet bør derfor 

fremhæves i forbindelse med behandlingen af det ansøgte.  

 

Fredningsbestemmelser 

Klager finder, at den meddelte landzonetilladelse er i strid med fredningsbestemmelserne for Høvel-

te-Sandholm-Sjælsmark Øvelsesplads. Klager har anført, at der ved fredningen blev tilstået forsvaret 

tilladelse til mindre bygningsarbejder, så længe arealet var ejet og/eller blev anvendt af forsvaret. 

Klager har henvist til, at det overordnede formål med fredningen var at friholde området for bebyg-

gelse og permanente anlæg.  

 

Allerød Kommune fastholder, at det tilladte ikke er i strid med fredningens bestemmelser. Kommunen 

har supplerende bemærket, at det ansøgte heller ikke er i strid med drifts- og plejeplanen. 
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Klager her hertil supplerende bemærket, at Allerød Kommunes konklusion ikke er korrekt, og ikke har 

hjemmel i Fredningsnævnets afgørelse.  

 

Sårbare og truede dyre- og plantearter 

Klager finder, at udvidelse af eksisterende støjvolde og etablering af støjskærme vil påvirke leveste-

derne for særligt sårbare og truede dyre- og plantearter, og har specifikt henvist til fuglen engsnar-

re. Vedrørende fortolkning af værdien og sårbarheden af det berørte område har klager henvist til 

NKO nr. 4614, hvor kommunens væsentlighedsvurdering blev underkendt.  

 

Allerød Kommune fastholder, at det ansøgte ikke vil påvirke sårbare eller beskyttelseskrævende dyre- 

eller plantearter og har supplerende bemærket, at det ansøgte heller ikke vil påvirke områder omfat-

tet af naturbeskyttelseslovens § 3. Kommunen har dertil uddybende redegjort for, at det er tvivl-

somt, om der findes engsnarre i området.  

 

Med henvisning til Allerød Kommunes redegørelse vedrørende engsnarren frafalder klager sit anbrin-

gende om det ansøgtes påvirkning af fuglen.   

 

Afgørelseskompetence 

Klager har anført, at Allerød Kommune ikke bør være eneste instans, der tager beslutning om det 

ansøgte, og har henvist til, at skydebaneanlæg og øvelsesterræn er placeret i den yderste østlige 

ende af Allerød Kommune, og at støj- og miljøproblemer stort set ikke opleves af Allerød Kommunes 

borgere, men derimod af borgerne i Rudersdal og Hørsholm Kommuner. 

 

Hertil har Allerød Kommune bemærket, at kompetencen følger af planlovens § 35, og at støj- og 

miljøhensyn reguleres i miljøgodkendelsen og ikke landzonetilladelsen.  

 

Klager har efterfølgende bemærket, at landzonetilladelsen er en nødvendig forudsætning for den 

meddelte miljøgodkendelse, og at inddragelse af hensyn til støj- og miljøproblemer for borgerne i 

nabokommunerne derfor er saglige hensyn, der bør inddrages i forbindelse med landzonesagen, 

hvilket ifølge klager ikke er sket.  

 

Alternative støjdæmpende foranstaltninger 

Klager har også gjort gældende, at der findes støjdæmpende løsningsforslag, der ikke i samme grad 

ændrer det eksisterende landskab, og samtidig tager højde for de miljømæssige hensyn. Klager har 

henvist til, at forsvaret i 2005 ansøgte om at udføre en delvis eller fuld overdækning af skydebaner-

ne, hvorved de nuværende støjvolde ville blive bevaret. Klager finder, at forsvarets løsningsforslag 

med overdækning er mindre indgribende end det tilladte, og at alternative løsninger ikke er blevet 

vurderet. Ifølge klager bør sagen derfor hjemvises med henblik på en nærmere vurdering af mindre 

indgribende løsninger.  

 

Støj 

Ifølge klager bør landzonetilladelsen også hjemvises, fordi den er udstedt på et forkert juridisk 

grundlag. Klager har uddybet, at Allerød Kommune i landzonetilladelsen har henvist til en grænse-

værdi for støj på maksimalt 70 dB (A)I ved boliger. Klager har anført, at de 70 dB(A)I er den græn-

seværdi for støj, der gælder for eksisterende skydebaner. Klager finder, at kommunen burde have 

                                                
4 Naturklagenævnet Orienterer, NKO nr. 461, januar 2009 
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lagt den grænseværdi, der gælder for nye skydebaner til grund, og har henvist til, at det fremgår af 

miljøvurderingen til forslaget til landsplandirektivet for Sjælsmark Kaserne5, at det tilladelige aktivi-

tetsniveau på skydebanen bestemmes af retningslinjer for nye skydebaner, jf. Miljøstyrelsens vejled-

ning nr. 1/1995. Klager har supplerende bemærket, at kommunen også i miljøgodkendelsen af 20. 

juni 2013, har taget udgangspunkt i grænseværdier for støj ved boliger, som gælder for eksisterende 

skydebaner. 

 

Hertil har Allerød Kommune bemærket, at kommunen modtog forslag til Landsplandirektivet den 26. 

juni 2014, dvs. 16 dage efter landzonetilladelsen var meddelt. Landzonetilladelsen er derfor meddelt 

ud fra dagældende plangrundlag og kommunen har ikke inddraget landsplandirektivet i sagsbehand-

lingen. Kommunen har dertil supplerende bemærket, at der fremgår følgende af miljøvurderingen til 

forslaget til landsplandirektivet:  

 

”Hvis støjdæmpningen af skydebanerne forbedres til maksimalt 70 dB(A)l som planlagt, vil støjbelastnin-

gen på Sjælsmark Kaserne blive reduceret til 67 dB(A)l, bortset fra bygning 3 og Tingstedet, hvor den vil 

være mellem 67 og 70 dB(A)l. Ved en etablering af de højere støjvolde og en reduktion af aktivitetsni-

veauet på skydebanerne vil der kunne planlægges for et asylcenter.” 

 

Klager fastholder, at landzonetilladelsen er udstedt på et forkert juridisk grundlag og derfor bør 

hjemvises, idet vurderingen vedrørende støj ikke er foretaget ud fra gældende lovgivning. 

 

Upartisk sagsbehandling 

Klager har supplerende gjort gældende, at sagsbehandlingen i Allerød Kommune forekommer at have 

forbrudt sig mod princippet om upartisk sagsbehandling. Klager har i den anledning henvist til, at 

kommunen i forbindelse med afgivelse af bemærkninger til klagen (se ovenfor) har anført, at lands-

plandirektivet ikke har været inddraget i sagsbehandlingen. Klager har henvist til, at det fremgår af 

et beslutningsreferat vedrørende et møde afholdt den 22. april 2014 i kommunen, at Naturstyrelsen 

deltog i mødet og var repræsenteret ved den kontorchef og fuldmægtig, der senere sendte forslaget 

til landsplandirektivet i høring. Natur- og Miljøklagenævnet må forstå klagers bemærkninger således, 

at klager finder, at kommunen – i kraft af Naturstyrelsens deltagelse i mødet – havde kendskab til 

landsplandirektivet inden den traf afgørelse i landzonesagen den 10. juni 2014.       

 

Jordhåndtering 

Endelig har klager anført, at landzonetilladelsen ikke tager stilling til spørgsmålet om håndtering af 

jord fra udgravning af nye skydepladser. Klager finder, at spørgsmålet om håndtering af forurenet 

jord bør belyses nærmere i landzonesagen, når det netop er jordvolde, som ønskes etableret.  

 

Klageberettigelse  

Ansøger har bl.a. anmodet om, at klagen afvises, da klager ikke kan identificeres. Ansøger har hen-

vist til, at klager repræsenteres af Kønig & Partnere, der har påklaget afgørelsen på vegne af sine 

klienter. Der er ikke oplyst yderligere om klienternes identitet, og ansøger finder derfor ikke, at 

Natur- og Miljøklagenævnet kan vurdere, om klager har en retlig interesse i sagen og dermed er 

klageberettiget, jf. planlovens § 59, stk. 1.   

 

                                                
5 Miljøvurdering af Forslag til Landsplandirektiv for Sjælsmark Kaserne. 26. juni 2014 
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Natur- og Miljøklagenævnets sekretariat har den 5. september 2014 besigtiget skydebaneanlægget 

og det nærliggende øvelsesterræn.   

 

Natur- og Miljøklagenævnets bemærkninger og afgørelse 

I sagens behandling har deltaget Natur- og Miljøklagenævnets 10 medlemmer: Pernille Christensen 

(formand), Ole Pilgaard Andersen, Martin Glerup, Leif Hermann, Per Larsen, Marion Pedersen, Mari-

anne Højgaard Pedersen, Peter Thyssen, Jens Vibjerg og Henrik Waaben. 

 

Efter planlovens § 58, stk. 1, nr. 1, kan kommunens afgørelser efter planlovens § 35, stk. 1, påkla-

ges til Natur- og Miljøklagenævnet. Nævnet har efter denne bestemmelse kompetence til at efterprø-

ve kommunens afgørelse for så vidt angår retlige og skønsmæssige spørgsmål (fuld prøvelse). 

 

Klageberettigelse 

Ansøger har gjort gældende, at klager ikke er klageberettiget, da klager er anonym, og Natur- og 

Miljøklagenævnet derfor ikke kan vurdere, om klager har en retlig interesse i sagen.  

 

En kommunalbestyrelses afgørelse efter planlovens § 35, stk. 1, kan påklages til Natur- og Miljøkla-

genævnet af enhver med retlig interesse i sagens udfald, jf. planlovens § 59, stk. 1. Klageberettigel-

sen beror på en konkret vurdering af, om klageren har en individuel og væsentlig interesse i sagens 

udfald.  

 

For klager fra naboer og omboende indebærer den konkrete prøvelse af klagerens retlige interesse i 

sagen typisk en vurdering af aktualiteten og væsentligheden af de genevirkninger af landskabelig og 

miljømæssig karakter, som en tilladelse måtte indebære for klagers ejendom. Efter Natur- og Miljø-

klagenævnets praksis er en afstandsgrænse på 1-2 km udgangspunkt for vurderingen. 

 

I den aktuelle sag har klagernes repræsentant, Kønig & Partnere, efter forespørgsel fra Natur- og 

Miljøklagenævnet oplyst identiteten på én omboende klager til nævnet. Afstanden mellem beboel-

sesbygningen på klagers ejendom og skydebaneanlægget er ifølge nævnets opmåling ca. 1 km. 

Klager bor tæt på Sjælsø og nær øvelsesterrænet.  

 

I overensstemmelse med praksis har Natur- og Miljøklagenævnet vurderet, at den omboende klager 

er klageberettiget. Nævnet har lagt vægt på, at det ansøgte projekt med udvidelse af eksisterende 

støjvolde og etablering af støjskærme er af en sådan karakter med hensyn til indvirkning på lokalom-

rådet, at klager må anses for klageberettiget i kraft af klagers nærhed til skydebaneanlægget, som 

afgørelsen vedrører. 

 

Fredningsbestemmelser 

Til det anførte om, at landzonetilladelsen strider mod fredningsbestemmelserne for Høvelte-

Sandholm-Sjælsmark Øvelsesplads, bemærker Natur- og Miljøklagenævnet, at tilsyn og dispensation 

på fredningsområdet hører under forskellige myndigheder.  

 

Dispensation fra fredningsbestemmelser meddeles af det stedlige fredningsnævn, jf. naturbeskyttel-

seslovens6 § 50. 

 

                                                
6 Lovbekendtgørelse nr. 951 af 3. juli 2013 af lov om naturbeskyttelse 
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Efter naturbeskyttelseslovens § 73, stk. 1, skal kommunen påse overholdelsen af loven og af de 

regler, der er udstedt efter loven, samt fredningsbestemmelser. Kommunen skal foranledige et ulov-

ligt forhold lovliggjort, medmindre forholdet har underordnet betydning, jf. § 73, stk. 5.  

Ifølge lovens § 78, stk. 1, 2. pkt., kan kommunens afgørelser efter § 73, stk. 5 – dvs. afgørelser 

truffet af kommunen som tilsynsmyndighed – ikke påklages til Natur- og Miljøklagenævnet.   

 

Efter Natur- og Miljøklagenævnets praksis kan en kommunes vurdering af, at der ikke foreligger en 

overtrædelse af fredningsbestemmelser, ikke påklages til nævnet.7 

 

Natur- og Miljøklagenævnet kan på den baggrund ikke realitetsbehandle den del af klagen, som 

vedrører Allerød Kommunes fortolkning af fredningsbestemmelserne.  

 

Natur- og Miljøklagenævnet skal samtidig gøre opmærksom på, at omboende ikke er klageberettige-

de i relation til afgørelser efter naturbeskyttelseslovens bestemmelser, jf. naturbeskyttelseslovens § 

86, stk. 1.  

 

Flugtskydebane 

Natur- og Miljøklagenævnet finder, at ansøgning om landzonetilladelse til opførelse af nye anlæg, 

bygninger m.m. på samme ejendom, der skal omfatte relaterede aktiviteter, som udgangspunkt bør 

vurderes samlet. Det beror dog på en konkret vurdering i det enkelte tilfælde.  

 

Ifølge Allerød Kommunes oplysninger er ansøgningen om at udskifte de nuværende standpladser på 

flugtskydebanen modtaget i kommunen den 4. juli 2014, dvs. efter det tidspunkt, hvor kommunen 

traf afgørelse i den aktuelle sag om Sjælsø Skydebane. Natur- og Miljøklagenævnet finder, at de to 

sager kan behandles uafhængigt af hinanden, og har lagt vægt på det tidsmæssige forløb og det 

forhold, at der er tale om to forskellige ansøgere. Nævnet har også lagt vægt på, at flugtskydebanen 

– i modsætning til Sjælsø Skydebane – har mindre fremtrædende faste konstruktioner og at skydnin-

gen foregår i det naturlige terræn. Nævnet finder på den baggrund at det eksisterende skydebane-

anlæg med voldene – uanset nærheden til flugtskydebanen – fremstår som et afgrænset anlæg.  

 

Natur- og Miljøklagenævnet har i høringsbrevet af 20. august 2014 bedt Allerød Kommune om at 

fremsende et kort, hvoraf flugtskydebanens placering fremgik. Det forhold, at kommunen ikke har 

haft bemærkninger til kortet i forbindelse med fremsendelsen til nævnet, er ikke nødvendigvis et 

udtryk for kommunens anerkendelse af, at flugtskydebanen og Sjælsø Skydebane er tæt forbundet. 

Kommunens bemærkninger til klagepunktet vedrørende flugtskydebanen fremgår i øvrigt af kommu-

nens udtalelse til nævnet fremsendt den 17. juli 2014.   

 

Alternative støjdæmpende foranstaltninger 

I den aktuelle sag omfatter nævnets prøvelse den påklagede landzoneafgørelse med de ansøgte 

støjdæmpende foranstaltninger, herunder om det ansøgte vil stride mod de hensyn, der skal vareta-

ges ved administration af planlovens landzonebestemmelser. Det ligger således ud over nævnets 

kompetence at tage stilling til alternative støjdæmpende foranstaltninger, som ikke indgår i ansøg-

ningen, herunder overdækning af skydebanerne. 

 
  

                                                
7 Natur- og Miljøklagenævnet Orienterer, NoMO nr. 88, juli 2012 
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Landzonebestemmelserne 

Efter planlovens § 35, stk. 1, må der ikke i landzone foretages udstykning, opføres ny bebyggelse 

eller ske ændring i anvendelsen af bestående bebyggelse og ubebyggede arealer uden kommunens 

tilladelse.  

 

Planlovens landzonebestemmelser har bl.a. til formål at værne om de landskabelige og rekreative 

interesser og at hindre spredt og uplanlagt bebyggelse i det åbne land.  

 

I den konkrete sag træffes afgørelsen efter en samlet vurdering af det ansøgte set i forhold til navn-

lig de planlægningsmæssige og landskabelige hensyn, som ifølge lovens forarbejder skal varetages 

ved administrationen af landzonebestemmelserne. Ved afgørelsen vil der endvidere kunne tages 

hensyn til, om det ansøgte vil påføre naboer urimelige gener. I vurderingen indgår desuden overve-

jelser om, hvilken betydning afgørelsen kan få for fremtidige lignende sager. 

 

I hvert tilfælde må de landskabelige hensyn dertil afvejes i forhold til de samfundsmæssige interes-

ser i arealanvendelsen. Uanset at der er tale om et anerkendelsesværdigt formål, kan det dog ikke 

ubetinget tilsidesætte de landskabelige interesser, som skal varetages i landzone. 

 

Natur- og Miljøklagenævnet har i praksis lagt til grund, at i hvert fald lidt større jordvolde indebærer 

en ændret anvendelse af et ubebygget areal, som kræver landzonetilladelse. Sådanne jordvolde er 

dominerende elementer i landskabet og bør kun tillades, hvis der foreligger en særlig begrundelse 

for det. 

 

Efter en samlet vurdering finder Natur- og Miljøklagenævnet ikke grundlag for at tilsidesætte Allerød 

Kommunes vurdering af, at det ansøgte kan tillades. Nævnet har lagt vægt på områdets karakter 

med et bølget til bakket terræn og mosaik af naturtyper med forskelligt tilgroningsniveau, der sam-

men skaber et varieret udtryk. På den baggrund vil det ansøgte efter nævnets vurdering kunne 

indpasses i området – med det af Allerød Kommune stillede vilkår om tæt/lav beplantning på støj-

voldenes ydersider – uden at virke dominerende landskabet, uanset at der er tale om et markant 

anlæg. Nævnet har også lagt vægt på, at der er tale om udvidelse af eksisterende støjvolde ved et 

eksisterende skydebaneanlæg og det forhold, at anlægget ligger lavt i terrænet. Nævnet har dertil 

lagt vægt på de samfundsmæssige hensyn og hensynet til naboer, der ønskes varetaget ved at 

nedbringe støjen fra skydebaneanlægget. På den baggrund og efter en samlet afvejning finder næv-

net ikke, at det ansøgte strider mod de hensyn der skal varetages ved administration af planlovens 

landzonebestemmelser.  

 

Sårbare og truede dyre- og plantearter 

Det fremgår af habitatbekendtgørelsens8 § 11, stk. 1, at der ved administration af bestemmelserne i 

§ 8, stk. 1, nr. 3, ikke kan gives tilladelse efter planlovens § 35, hvis det ansøgte kan beskadige eller 

ødelægge yngle- eller rasteområder i det naturlige udbredelsesområde for de dyrearter, der er opta-

get i habitatdirektivets bilag IV, litra a), eller ødelægge de plantearter, som er optaget i habitatdirek-

tivets bilag IV, litra b) i alle livsstadier. Vurderingen skal fremgå af de afgørelser, der bliver truffet 

efter bestemmelserne i habitatbekendtgørelsens §§ 8-9, jf. § 11, stk. 3.  

 

                                                
8 Bekendtgørelse nr. 408 af 1. maj 2007 om udpegning og administration af internationale naturbeskyttelses-

områder samt beskyttelse af visse arter 
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Natur- og Miljøklagenævnet finder ikke grundlag for at tilsidesætte Allerød Kommunes vurdering af, 

at det ansøgte projekt med udvidelse af de eksisterende støjvolde ikke er i strid med reglerne i 

habitatbekendtgørelsens § 11. 

 

Støj 

I forbindelse med det af klager anførte om støj bemærker Natur- og Miljøklagenævnet, at den med-

delte landzonetilladelse ikke regulerer anvendelsen af skydebaneanlægget, idet ansøgningen alene 

omfatter ændringer for anlæggets udformning. På baggrund af sagens oplysninger lægger nævnet til 

grund, at formålet med de ansøgte ændringer er at nedbringe støjen fra anlægget af hensyn til 

naboer. Nævnet finder ikke grundlag for at tilsidesætte Allerød Kommunes vurdering af, at det an-

søgte vil reducere støjen fra anlægget ved nærmeste bolig.  

 

Til det anførte om grænseværdier for støj bemærker Natur- og Miljøklagenævnet, at uanset, at 

udgangspunktet for vurdering af støjbelastning fra eksisterende skydebaner er de vejledende græn-

seværdier for nye skydebaner, jf. Miljøstyrelsens vejledning om skydebaner, og uanset, at Allerød 

Kommune i sin afgørelse har henvist til en grænseværdi for støj ved boliger på 70 dB (A)I, der gæl-

der for eksisterende skydebaner, så finder nævnet ikke, at der er tale om en væsentlig fejl, der kan 

føre til ophævelse. Nævnet bemærker, at den nærmere bedømmelse af de miljømæssige spørgsmål 

vedrørende støj sker i forbindelse med miljøgodkendelsen. Nævnet henviser i øvrigt til, at det frem-

går af landzonetilladelsen, at det ansøgte ikke må etableres, med mindre der opnås miljøgodkendel-

se.  

 

Upartisk sagsbehandling 

Til det af klager anførte om upartisk sagsbehandling bemærker Natur- og Miljøklagenævnet, at 

Allerød Kommunes bemærkning om, at landsplandirektivet ikke har været inddraget i sagsbehandlin-

gen, er fremsat i anledning af klagers anbringende om støj. Det forhold, at kommunen eventuelt har 

været bekendt med landsplandirektivet, er efter nævnets vurdering ikke i modstrid med det af kom-

munen anførte om, at den ikke har inddraget landsplandirektivet som sådan i behandlingen af land-

zonesagen. Nævnet bemærker dertil, at der i forbindelse med en miljøgodkendelse skal tages højde 

for såvel den faktiske som den planlagte anvendelse af de omkringliggende arealer til den virksom-

hed, der skal miljøgodkendes. Som sagen foreligger oplyst overholder den eksisterende anvendelse 

af skydebaneanlægget ikke de vejledende grænseværdier for støj og forudsætter, at støjniveauet 

ved nærmeste nabo nedbringes.   

 

Officialprincippet 

Det er et grundlæggende forvaltningsretligt princip, at det påhviler den enkelte forvaltningsmyndig-

hed selv, eventuelt i samarbejde med andre myndigheder, at fremskaffe de nødvendige oplysninger 

om en sag eller foranledige, at private (typisk parten eller parterne i en sag) medvirker til oplysning 

af sagen. Dette princip, officialprincippet eller undersøgelsesprincippet, er en såkaldt garantiforskrift, 

hvis overholdelse generelt er af væsentlig betydning for en afgørelses lovlighed og rigtighed. Prin-

cippet angår tilvejebringelse af et fyldestgørende faktisk og retligt grundlag for afgørelsen. 

 

Myndigheden skal oplyse en sag tilstrækkeligt til, at der kan træffes en rigtig afgørelse. Omfanget og 

karakteren af sagsoplysningen afhænger af den enkelte sag og kan f.eks. omfatte oplysninger fra 

myndigheden selv, fra parterne eller fra andre myndigheder. Det kan også være relevant at besigtige 

et område eller en ejendom. Hvis der er tvivl om holdbarheden af et væsentligt faktum, hører det 
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med til almindelig sagsoplysning at søge denne tvivl afklaret. Myndigheden må herefter foretage en 

bevisvurdering af de foreliggende oplysninger.  

 

Natur- og Miljøklagenævnet finder, at Allerød Kommune har foretaget en tilstrækkelig oplysning af 

sagen, herunder oplysninger om de planlægningsmæssige forhold for området med bl.a. etablering 

af en rekreativ sti rundt om Sjælsø. Nævnet henviser til, at kommunen i sit høringssvar har redegjort 

for kommunens vurdering af den potentielle stis betydning for det ansøgte projekt og dertil har 

redegjort for, at kommunen har inddraget planerne for stien under sagens behandling.  

 

Afgørelseskompetence 

I forhold til det af klager anførte om afgørelseskompetence bemærker Natur- og Miljøklagenævnet, 

at kommunalbestyrelsen i den pågældende kommune, hvor skydebaneanlægget ligger, har kompe-

tence til at træffe afgørelse i sagen, jf. planlovens § 35. Nævnet bemærker dertil, at Allerød Kom-

mune har orienteret Rudersdal og Hørsholm Kommuner om det ansøgte. 

 

Jordhåndtering 

Slutteligt bemærker Natur- og Miljøklagenævnet, at nævnet lægger til grund, at det ansøgte ikke 

drejer sig om udgravning af jord. Nævnet henviser desuden til, at der er stillet vilkår om, at der skal 

anvendes uforurenet jord til de ansøgte jordvolde.  

 

På den baggrund og efter en samlet vurdering stadfæster et enigt Natur- og Miljøklagenævn Allerød 

Kommunes landzonetilladelse af 10. juni 2014 om udvidelse af eksisterende støjvolde og etablering 

af støjskærme på matr. nr. 4f Sandholm, Blovstrød, der udgør en del af den samlede faste ejendom 

matr. nr. 4f m.fl. Sandholm, Blovstrød, Høveltevej 117, 3460 Birkerød.    

 

 

 

På nævnets vegne 

 

 
Lene Vestermann 

Fuldmægtig 
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Side 1

1. INDLEDNING

Allerød Kommune har taget initiativ til at gennemføre en trafikal analyse af forholdene i bymid-
ten, som er en opdatering af en tidligere analyse, foretaget i 2008. Samtidig er der planlagt en
omdannelse området omkring Mungo Park og Frederiksborgvej samt biblioteket. Omdannelsen
består af pladsdannelse til det der kaldes ”Byens Plads” og inkluderer blandt andet ændringer af
adgangsforholdene til parkeringsområderne samt ændring af tværprofiler på flere veje, og der er
derfor sat spørgsmål ved, om adgangsforhold og trafikafvikling mm. hænger sammen, og hvor-
dan vejene kan indrettes i den forbindelse.

Figur 1 Afgrænsning af Lillerød Midtby- Allerød. (Kommuneplanen)

Målet med analysen er at danne et opdateret billede af de trafikale forhold i bymidten samt at
redegøre for konsekvenserne af forslag, der blandt andet udspringer fra lokalplan 295 (Allerød
bymidte) og 295C (Byens Plads) samt kommuneplanen 2013 og visionen om supercykelstinet i
Allerød kommune.

Analysen inkluderer:
En opdatering af analysen af de trafikale forhold i bymidten
Analyse af trafikale problemstillinger i dag
Analyse af trafikale udfordringer, hvis projektet med Byens Blads gennemføres

S
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2. VISIONER FOR LILLERØD BYMIDTE

Der forelægger en række planer på kommunalt og lokalt niveau, der influerer på trafikplanlæg-
ningen i Lillerød Bymidte. Disse planers relevans for området er kort beskrevet herunder.

2.1 Kommuneplanen
Kommuneplanen fra 2013 indeholder blandt andet retningslinjer for planlægningen af veje, stier,
kollektiv trafik. Lillerød Bymidte er i kommuneplanen udpeget som et samlet bykvarter bestående
af delområder med hvert sit præg, boliger, erhverv og handel, og som skal bindes sammen in-
ternt af et net af smukke pladser, veje og stier samt grønne opholdssteder.

I kommuneplanen fremgår det, at der er planlagt en stiforbindelse langs Frederiksborgvej mellem
Kollerødvej og Amtsvej, samt på Amtsvej mellem Banevang og Frederiksborgvej. Der er ikke
taget stilling til udformning af stiforbindelsen, men projektet vil indgå i overvejelserne omkring
omdannelse af Frederiksborgvej og Amtsvej i nærværende analyse.

Figur 2 Forslag til stinet i Kommuneplanen. Der er planlagt en ny stiforbindelse gennem Lillerød Bymidte.

De mest befærdede veje i Lillerød bymidte er Kollerødvej, Amtsvej og Frederiksborgvej mellem
Kollerødvej og Amtsvej. Disse veje er i kommuneplanen udpeget som trafikveje, og må derfor
forventes at bære en stor del af trafikken i området i fremtiden. Øvrige veje i bymidten, Lilledal
og Allerød Stationsvej er udpeget som fordelingsveje, og må forventes at bære en mindre del af
trafikken.

2.2 Supercykelstinettet
På nuværende tidspunkt er undersøgelser i gang for flere supercykelstiruter gennem Allerød
kommune og gennem Lillerød Bymidte.  Der er overvejelser om supercykelsti langs Kollerødvejs
inderste del, langs Frederiksborgvej samt langs Amtsvej og Banevang øst for banen. Der er flere
vejtekniske anbefalinger til udformningen af en supercykelsti, og det vil i udarbejdningen af pro-
jekterne så vidt muligt blive indarbejdet. De planlagte supercykelstier er kortlagt under kortlæg-
ningsafsnittet.

2.3 Lokalplaner
Lokalplan 295 – Lillerød Bymidte
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Den gældende lokalplan for Lille-
rød Bymidte afgrænses som vist
på Figur 3. Lokalplan 295 inde-
holder flere mindre lokalplaner,
herunder med særlig interesse
for dette projekt, lokalplan 295C
– Byens Plads.

I miljøvurderingen af lokalplanen
fremgår det, at de foreslåede
udbygninger kan give midlertidi-
ge kapacitetsproblemer i krydset
Kollerødvej/Frederiksborgvej.
Vejnettet er i mellemtiden tilpas-
set trafikstigningen, og nærvæ-
rende analyse er med til at bely-
se, hvordan forholdene rent fak-
tisk er i dag efter flere af æn-
dringer er sket.

Samtidig specificeres i lokalpla-
nen, at de foreslåede udbygnin-
ger vil medføre en øget trafiksik-
kerhed og tryghed, idet fodgæn-
gerområderne udvides. I fremti-
dige udviklingsprojekter i bymidten skal der tages hensyn til at de lette trafikanter sikkert og
trygt kan krydse vejene i området.

I nærværende projekt betyder det, at der i omdannelse af veje, Frederiksborgvej eksempelvis,
bør skabes sikre krydsningsmuligheder og at vejen indtænkes i det samlede rutenet for lette
trafikanter.

Lokalplan 295b – Posthusgrunden
Gældende lokalplan for posthusgrunden,
beliggende ved Lilledal / Allerød Stati-
onsvej i Lillerød Bymidte, på baggrund af
en henvendelse fra bl.a. Post Danmark
Ejendomme om salg af ejendommen
med henblik på etablering af et varehus
på arealet. - En udnyttelse som ikke kan
indpasses i de rammer i form af bygge-
felter, som lokalplan nr. 295 for Lillerød
Bymidte indeholder. Denne lokalplan har
således primært til formål at ændre byg-
gefelter og parkeringsarealer i forhold til
den gældende lokalplan 295, så der gi-
ves mulighed for etablering af et større
varehus i nær afstand til Allerød Station,
med henblik på at styrke Lillerød Bymid-
te som handelscenter. Det er hensigten, at det nye byggeri opføres i overensstemmelse med
planerne for afslutningen af M.D. Madsensvej og kan danne ramme for en ny velfungerende an-
komstplads til Lillerød Bymidte, hvor den eksisterende vandkunst vil danne et centrum på plad-
sen.

Figur 3 Geografisk afgrænsning af lokalplan 295.

Figur 4 Geografisk afgrænsning af lokalplan 295b
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Lokalplan 295C – Byens Plads
Den gældende lokalplan afgrænses som vist på Figur 5. Planerne indeholder blandt andet en ud-
bygning af de eksisterende fodgængerområder, således at der skabes et bedre sammenhæng
mellem fodgængerområderne omkring Mungo Park og biblioteket, biografen og den nye plads.

Pladsdannelsen hen over Frederiksborgvej vil skabe mere attraktive byrum, og kan øge kryds-
ningsbehovet af Frederiksborgvej.

Projektet indeholder at overfladeparkeringen ved Mungo Park fjernes og der etableres en under-
jordisk parkering under pladsen, hvor adgangen skal ske fra en ny vejadgang fra Amtsvej. Der-
ved bliver der ikke adgang fra Fritz Hansen Vej, som der er i dag.

I lokalplanen er der foreslået
tværprofiler for Amtsvej og
Frederiksborgvej forbi plad-
sen. I disse vejprofiler indgår
etablering af cykelsti/delt sti,
og disse overvejelser kan
indgå som del af nærværende
vurdering. Som udgangs-
punkt er det planen, at cykler
på Frederiksborgvej hen over
pladsen skal adskilles fra
bilerne ved en afvandingsren-
de. På Amtsvej etableres en
delt sti i hver side.

2.4 Kommunens ønsker for vejene i områder
Som supplement til de ovenstående planer og visioner har Allerød Kommune yderligere forslag til
tiltag (tiltagene er vist på Figur 6):

Omdannelse af Frederiksborgvej evt. i forbindelse med ”Byens plads”
Løsningen skal tilgodese de lette trafikanter der færdes omkring Frederiksborgvej, og der bør
skabes bedre krydsningsmuligheder på strækningen.

Etablering af ny vejforbindelse mellem Amtsvej og parkeringspladserne ved gågaden
Løsningen vil skabe bedre adgang til overfladeparkeringen ved gågaden, og forudsætter ak-
kvisition af ejendom

Vende ensretning af parkeringsvejen under torvet

Figur 5 Forslag til indretning af ”Byens Plads” i lokalplanen.
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Løsningen kan skabe mere hensigtsmæssige adgangsforhold til den underjordiske parkering,
idet unødvendig cirkulation kan undgås.

Cykelstier langs Allerød Stationsvej.

Figur 6: Allerød Kommunes forslag til tiltag


